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Milí sousedé,
dnešní úvodník nelze věnovat ničemu jinému než 
aktuální situaci, která přímo či nepřímo zasáhla 
každého z nás.
Nikdy jsem si nemyslel, že naše generace zažije 
válku v Evropě, která se nás tak bezprostředně 
dotýká a je tak blízko našich hranic. S ohledem na 
naši historii a zkušenost s pobytem okupačních 
vojsk cítím potřebu se k tomuto tématu vyjádřit. 
Myslím na všechny občany Ukrajiny přímo na jejím území. I na ty, kteří žijí 
v ČR a na Ukrajině mají své blízké.
Jednoznačně odsuzuji bezprecedentní napadení suverenity Ukrajiny a vy-
jadřuji podporu celému národu v  čele s prezidentem Volodymyrem Ze-
lenským. Stojím při vás nejen jako starosta, ale i jako jeden z těch, kteří 
odmítají agresi, intriky, hry mocných s dopadem na životy nás všech.  
Velmi si vážím vaší solidarity, kterou od první chvíle projevujete a kte-
rá pomáhá těm, kteří musejí bohužel opouštět své domovy ve své 
rodné zemi. Společně se pokusíme jim jejich osudy co nejvíce uleh-
čit. Nikdo z  nás si patrně neumí představit, čím právě procházejí.  
I městská část se ihned zapojila do pomoci. 
Nově jsme zřídili emailovou adresu proukrajinu@praha21.cz, kam může-
te zasílat své nabídky pomoci, které následně zpracujeme a adresně vy-
pořádáme. Již nyní je aktivní kontaktní telefonní číslo +420 733 653 594, 
na kterém jsme připraveni poskytnou veškeré informace. Pokud nabízíte 
ubytovací kapacity, zřídil magistrát pro tyto účely formulář na stránce 
http://www.suz.cz/ubytovani-pro-ukrajinske-rodiny.

Ukrajina i její občané kromě jiného potřebují i finanční prostředky. Přispí-
vat lze na tyto bankovní účty:

Účet Velvyslanectví Ukrajiny v ČR
Velvyslanectví Ukrajiny v ČR disponuje bankovním účtem, na který lze 
zaslat finanční obnos určený pro následný nákup obranného materiálu. 
Za shromážděné peníze vybírají obranný materiál, který nejvíce potřebují 
ozbrojené síly a domobrana Ukrajiny.
Číslo účtu: 304452700/0300

Veřejná finanční sbírka na pomoc Červeného kříže Ukrajině
Český červený kříž aktuálně zajišťuje ve spolupráci s Ministerstvem zahra-
ničních věcí zdravotnický materiál.
Finančně přispět lze na účet: 333999/2700, variabilní symbol 1502

SOS Ukrajina
Organizuje Člověk v tísni.
Sbírkový účet: 0093209320/0300

Charita pro Ukrajinu
Organizuje Charita Česká republika.
Sbírkový účet 55660022/0800, variabilní symbol 104

Děkuji všem, kteří jsou v tom s námi. Přeji 
si, ať zvítězí rozum a na Ukrajině opět za-
vládne mír. Je to lekce pro nás všechny, 
a  tak mi dovolte dnešní úvodník zakončit 
oblíbeným citátem.

„…a proto se nikdy nedávej ptát, komu 
zvoní hrana. Zvoní tobě.” J. D.

váš starosta
Milan Samec
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 Vážení občané, srdečně vás zveme na

jednání Zastupitelstva MČ Praha 21,
které se uskuteční 21. 3. 2022 od 14 hod.

v divadelním sále Masarykovy ZŠ.
Program bude uveřejněn na úřední desce a na webových stránkách 

MČ Praha 21. Všichni jste srdečně zváni.

ZPRÁVY Z RADNICE

Zprávy z rady 
Na svých únorových jednáních 
schválila Rada MČ Praha 21 mimo 
jiné následující body.
Dne 10. března bude na úřadě 
opět viset vlajka Tibetu. Měst-
ská část se tak již poněkolikáté 
připojuje k  mezinárodní kampani 
na podporu Tibetu, jejímž cílem je 
poukázat na porušování lidských 
práv v této zemi.
Spolek Sosák zorganizoval koncem 
února již 20. ročník masopustu. 
Radní tuto akci podpořili finanč-
ním darem ve výši 20 tisíc Kč. 
Již několik měsíců je po autoneho-
dě nefunkční výtah v Polyfunkčním 
domě. Na základě jednání s pojiš-
ťovnou a výsledku poptávkového 
řízení radní schválili opravu výta-
hu, která by měla začít v květnu. 
Jak jsem již informovala v  minu-
lém čísle ÚZ, po přestěhování ma-
teřské školky do nové budovy, zís-
ká Masarykova ZŠ uvolněné třetí 
patro. Proto radní schválili pro-
jektanta na zpracování projekto-
vé dokumentace změny užívání 
prostor ve 3. patře školní budo-
vy. Prostory budou sloužit třídám 
s prvky Montessori. 
Radní v únoru schválili výsledek po-
ptávkového řízení na projektovou 
dokumentaci k  provádění stavby 
a výkonu inženýrských prací vnitř-
ních rozvodů zdravotního stře-
diska na Rohožníku, které zpracu-
je firma ČKJ Projekt spol. s r.o. 
Radní schválili přidělení progra-
mových dotací. Pokračujeme ve 
zpracování dalších studií a pro-
jektů na rekonstrukce místních 
komunikací, proto jsme schválili 
záměr ideového návrhu řešení 
rekonstrukcí komunikací: Beč-
vářská, Bělušická, Budčická, Hrád-
ková, Lišická, Chmelická a Pilovská. 
Minulý rok byl v rámci participativ-
ního rozpočtu vybrán projekt na 
výstavbu nového multifunkčního 
hřiště na sídlišti Rohožník u „Rá-
kosníčkova hriště“, proto radní 
schválili zadávací dokumentaci na 
zhotovitele tohoto hřiště.           

Kristýna Kopecká,
místostarostka
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Stejně jako loni si mateřské školky připravily elektronický předzápis, 
který celý proces usnadní a urychlí. Ještě před termínem zápisu mohou 
rodiče vyplnit a odeslat elektronickou žádost. Pak už jen stačí vytiště-
nou žádost v den zápisu doručit osobně do školky. Elektronický předzá-
pis bude možné využít od 1. 4. až do 30. 4. 

Zápisy budou probíhat v těchto termínech:
3. 5. 2022 od 8 do 18 hod. v MŠ Sedmikráska a Rohožník
4. 5. 2022 od 8 do 18 hod.  v 1. MŠ Čentická a MŠ Sluníčko

Aby se rodiče mohli podívat do školek, jsou pro ně připraveny dny otevře-
ných dveří.   
MŠ Sedmikrásku můžete navštívit 8. 3., 1.MŠ Čentická 15. 3. a MŠ Ro-
hožník 24. 3. 
Vzhledem k tomu, že mateřskou školku Sluníčko čeká o prázdninách stěhová-
ní do nových prostor, tak se zde den otevřených dveří nekoná. 

Další podrobnější informace včetně elektronického předzápisu najdete na 
webových stránkách školek.
https://ms7kraska.cz/
https://ms-slunicko-polesna.webnode.cz/
https://www.ms-rohoznik.cz/ 
https://mscenticka.cz/. 

Výsledky přijímacího řízení budou známy na konci května. 

Zápisy do Masarykovy ZŠ se letos konají ve dnech 11. a 12. 4., zda se budou    
konat prezenčně nebo distančně, se dozvíte na webu školy
https://www.zspolesna.cz/. 
V pondělí 7. 3. můžete školu navštívit během dnů otevřených dveří ve Sta-
roklánovické, a to od 15 do 18 hod. Více k tomu na str. 19.

Kristýna Kopecká,
místostarostka

Snadnější zápisy do mateřských škol

XXXIII. Újezdská akademie 
začne 21. března 2022

od 10 hod. v Polyfunkčním domě 
úvodní besedou PhDr. Pavel TITZ, Ph.D. 

 Antické památky UNESCO v Evropě
Více info: Petr Mach, tel. 606 190 402

Klubovna pro seniory se opět rozjíždí
dovolujeme si vás s MUDr. Zuzanou Dastychovou pozvat do klubovny 

seniorů. 
Bude otevřena ve středu 9. 3. a 23. 3., vždy od 9 do 11 hod. Došlo 

ke změně místa, setkáme se v Újezdském muzeu. Těšíme se na vás.

https://ms7kraska.cz/
https://ms-slunicko-polesna.webnode.cz/
https://www.ms-rohoznik.cz/
https://mscenticka.cz/
https://www.zspolesna.cz/
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7. 3. vzpomínková akce 7. 3. vzpomínková akce 
 u pomníku TGM u pomníku TGM
 od 15 hod. od 15 hod.

9. 3. Klubovna pro seniory,9. 3. Klubovna pro seniory,
 Újezdské muzeum,  Újezdské muzeum, 
 od 9 hod.  od 9 hod. 

11. 3. výtvarná dílna,11. 3. výtvarná dílna,
 Polyfunkční dům,  Polyfunkční dům, 
 od 16 hod. od 16 hod.

13. 3. výlet do Brandýsa n. L. 13. 3. výlet do Brandýsa n. L. 
 a Staré Boleslavi, a Staré Boleslavi,
 pořádá KAS, pořádá KAS,
 více na str. 23. více na str. 23.

21. 3. XXXIII. Újezdská akademie,21. 3. XXXIII. Újezdská akademie,
  Polyfunkční dům, Polyfunkční dům, 
 od 10 hod.  od 10 hod. 

21. 3. jednání Zastupitelstva 21. 3. jednání Zastupitelstva 
 MČ Praha 21, MČ Praha 21,
 divadelní sál Masarykovy ZŠ, divadelní sál Masarykovy ZŠ,
 od 14 hod.  od 14 hod. 

22. 3. vycházka do přírodního22. 3. vycházka do přírodního
 parku Říčanka, parku Říčanka,
 pořádá SPCCH,  pořádá SPCCH, 
 více na str. 23.  více na str. 23. 

23. 3. Klubovna pro seniory,23. 3. Klubovna pro seniory,
 Újezdské muzeum,  Újezdské muzeum, 
 od 9 hod.  od 9 hod. 

25. 3. velikonoční keramická25. 3. velikonoční keramická
 dílna,  dílna, Polyfunkční dům, Polyfunkční dům, 
 od 16 hod. od 16 hod.

26. 3. výroční členská schůze26. 3. výroční členská schůze
 zahrádkářů zahrádkářů,,
 více na str. 22. více na str. 22.

26. 3. skautský ples26. 3. skautský ples,,  
 Polyfunkční dům  Polyfunkční dům 
 od 18:30 hod. od 18:30 hod.

2. 4. výlet do Jičína a okolí2. 4. výlet do Jičína a okolí,,
 pořádá KAS, pořádá KAS,
 více na str. 24.  více na str. 24. 

2. 4. Ukliďme Česko, 2. 4. Ukliďme Česko, 
 ukliďme Újezd ukliďme Újezd,,
 více na str. 4 více na str. 4

3. 4. O hloupém drakovi 3. 4. O hloupém drakovi 
 a chytrém kašpárkovi a chytrém kašpárkovi,,
 hraje Kašpárkovo loutkové hraje Kašpárkovo loutkové
 divadlo, pořádá Spolek  divadlo, pořádá Spolek OKOOKO,,
 více na str. 24. více na str. 24.

Kalendárium na březenKalendárium na březen
Jako již tradičně se Újezd i letos v sobotu 2. dubna připojuje k celorepublikové akci 
„Ukliďme Česko“. Přinášíme přehled organizátorů, kteří se přihlásili. 
Uklízet můžete i individuálně. Pokud máte někde vyhlédnutý veřejný prostor, 
který by potřeboval uklidit, budete si moci 2. 4. vyzvednout pytle a rukavice 
od 9 do 10 hod. před školou. Také si domluvíme místo, kde pytle s odpadem 
zanecháte, aby je mohli pracovníci Úřadu MČ odvézt. Případně mi napište na 
jitka.carbolova@praha21.cz. 
Další možnost individuálního úklidu připravuje Rarášek ve formě „pytlomatu“, 
který se osvědčil již vloni. Účastníci si budou moci vyzvednout pytle a rukavice na 
určeném místě, kde také naleznou další pokyny.

Organizátor místo úklidu místo srazu čas srazu
ANO 2011 lesíky u školy před I. stupněm školy 9 hod.
Masarykova 
základní škola

areál školy 
a její okolí

před přístavbou v Čen-
tické 9 hod.

OKO les u Hodkovské 
a Všeňské Hodkovská x Valdovská 9:30 

hod.
Radka Machová severní Blatov Nadějovská x Borovská 10 hod.
Rarášek z Újezda Rohožník u Rákosníčkova hřiště 15-15:30
ÚJEZD.KOM okolí Zaříčanské Lišická a Zaříčanská 9:30 hod.

VAMOS 66 lesíky u školy 
a Lesní galerie I před I. stupněm školy 9 hod.

INDIVIDUÁLNĚ celý Újezd před I. stupněm školy 9-10 hod.

INDIVIDUÁLNĚ 
s Raráškem Rohožník Žehušická x Žherská 10-17 

hod.

Odměnou za práci vám kromě dobrého pocitu může být i občerstvení u přístavby 
školy v Čentické, které pro vás připraví učitelé a žáci Masarykovy ZŠ.
Svoz pytlů s odpadem zajistí Úřad městské části po 17. hodině.
Uklízet můžete samozřejmě kdykoli během roku, což vím, že někteří i činíte a moc 

vám za to děkuji. Benefitem této akce je 
zajištění odvozu sesbíraného odpadu.

Jitka Carbolová,
komise životního prostředí

Dovoluji si vás upozornit, že se blíží termín zaplacení poplatku za vašeho psa. 
Obecně závazná vyhláška č. 23/2003 (ve znění pozdějších novelizací) uvádí 
splatnost poplatku takto:
• je-li poplatek nižší než 600 Kč ročně, je splatnost do 31. března každého roku
• pokud je poplatek vyšší než 600 Kč ročně, je splatný ve dvou stejných splát-

kách – vždy do 31.  března a 31. srpna každého roku
• platit můžete na pokladně ÚMČ nebo na účet 2000709369/0800 (je nutné 

znát svůj variabilní symbol - tel. 281 012 920 – Šťastná, 281 012 917 – Ja-
kubcová, kde Vám bude variabilní symbol sdělen).

Je-li držitelem psa poživatel invalidního, starobního, vdovského nebo vdovec-
kého důchodu, který je jeho jediným zdrojem příjmu, anebo poživatel sirotčího 
důchodu, činí sazba poplatku 200 Kč ročně za jednoho psa a 300 Kč ročně za 
druhého a každého dalšího psa.
Dodržovat tyto termíny splátek je povinností každého chovatele.

 Karolína Šťastná,
finanční odbor

Pojďte s námi uklidit Újezd

Poplatky za psy

mailto:jitka.carbolova@praha21.cz


MČ Praha 21 využila výzvy Státního fondu životního pro-
středí ČR (SFŽP) a požádala o poskytnutí podpory v rámci 
Národního programu Životního prostředí na obnovu své-
ho vozového parku.
SFŽP ČR poskytl naší městské části finanční prostředky 
ve výši 1 mil. Kč na pořízení čtyř osobních elektromobilů. 
Ve veřejné zakázce jsme pak poptali a následně také po-

řídili 4 elektromobily značky Peugeot v celkové hodnotě 
2 944 300 Kč (tj. 3 562 603 Kč vč. DPH). Konkrétně se jed-
ná o dvě vozidla Peugeot 208 a dva Peugeoty 2008. K pří-
spěvku SFŽP byla poskytnuta i dotace od hl. m. Prahy ve 
výši 1 281 300 Kč. Městská část tedy za obnovený vozový 
park zaplatila ze svého jen 1 281 300 Kč.
Jsme rádi, že se v  roce 2021 po mnoha letech podařilo 
nová referentská vozidla pořídit. Původní vozový park 
(Škoda Fabia r. v. 2003 a 2 x Toyota Yaris r. v. 2004 a 2007) 
již byl v podstatě na hranici použitelnosti, provoz těchto 
letitých automobilů byl velmi nákladný, a to zejména kvůli 
nutnému servisu a údržbě. Pořízením nových elektromo-
bilů dojde k úspoře pohonných hmot, dálničních poplat-
ků, servisních nákladů a v neposlední řadě k výraznému 
příspěvku k čistotě ovzduší.

Šárka Zátková, 
tajemnice

Tou ulicí jezdí všichni, kdo míří do Klá-
novic. A druhou, která je na ni kolmá, 
zase nemůže minout ten, kdo z lesní 
asfaltky pokračuje přímou cestou na 
nádraží Klánovice. Obě, tedy jak sil-
nice směřující na most přes trať, tak 
ta vedoucí z  boku hájovny, dosud 
neměly žádný název. Změnilo se to 
v polovině letošního ledna, kdy Rada 
hl. m. Prahy na doporučení místopis-
né komise oběma bezejmenným uli-
cím propůjčila nová jména. 
Spojka vedoucí z Újezda do Klánovic 
se za rozvětvením Staroklánovické na 
nádraží nově jmenuje Zájezdská, tedy 
podle předměstí České Skalice. Boční 
ulice u hájovny dostala pomístní ná-
zev U Smolíka. Tady je původ jména 
jasný, protože kdysi vyhlášená výlet-
ní restaurace s  hotelem je hned za 
rohem. Ještě dodejme, že pošťákům 
ani místním nové názvy dvou dosud 
bezejmenných ulic žádné zmatky ne-
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Ulice bez názvu už nejsou bezejmenné
přinesou. Ani v Zájezdské, ani U Smolíka žádné domy nenajdeme. Zmiňovaná 
hájovna má vchod ze Staroklánovické.

Blahoslav Hruška

Ve spolupráci s hl. m. Prahou se podařilo zajistit finanční 
prostředky na modernizaci povrchu Ježovické ulice spoje-
né s propojením cyklotras v jižní části Újezda. Povrch této 
komunikace je již několik let v havarijním stavu. Provede-
ní akce připravujeme zhruba na květen až červen 2022. 
Jsme přesvědčeni, že nový povrch ocení nejen občané 
bydlící v  Ježovické, ale i uživatelé cyklotrasy vedoucí od 
Staroújezdské po Zaříčanskou nebo ve směru na rozcestí 
vedoucí na Sibřinu a dále do Středočeského kraje. O bliž-
ším termínu zahájení akce budete s informováni na webu 
a sociálních sítích.

Radek Ladman, 
odbor majetku a investic

Oprava Ježovické

Úřad pořídil elektromobily z dotace



Dne 22. 2. 2022 proběhlo veřejné setkání o budoucnosti sídliště Ro-
hožník. Do skautské klubovny dorazily na tři desítky občanů. Nechyběli 
samozřejmě architekti ze studia MCA ateliér, kteří jménem naší měst-
ské části koncepci zpracovávají. Diskutovat a vysvětlovat klady, zápory 
a potenciály veřejných prostranství na sídlišti Rohožník přišli také sta-
rosta a místostarostové MČ Praha 21. 
Hlavním cílem workshopu, v němž se paralelně pracovalo u tří stolů, 
bylo zanést do mapy barevná místa, které účastníci vyznačovali pomo-
cí nalepovacích terčíků. Zelená znamenala oblast, která se lidem na Ro-
hožníku líbí, červená naopak tu, která potřebuje změnu. Modrá tečka 
byla vyhrazena pro plochu, která má potenciál k rozvoji. Zástupci MCA 
ateliéru pak na základě podnětů k takto okomentované mapě sestavili 
ještě textovou část.
Všem, kteří se akce účastnili, děkujeme za jejich čas, poznatky a po-
střehy. Pro zpracování té správné koncepce revitalizace veřejného pro-
stranství jsou právě informace přímo od občanů velmi důležité. Letos 
na jaře vám představíme již první návrh konceptu toho, jak by sídliště 
v budoucnu mohlo vypadat a věříme, že se vám bude líbit.

Aktualizace strategického plánu
Letošním rokem MČ Praha 21 končí Strategický plán jejího rozvoje, a proto jsme již koncem roku 
2021 zahájili práce na jeho aktualizaci, jež bude výhledem na příštích 10 let. Staňte se součástí 
našeho týmu a pomozte nám směřovat městskou část Praha 21 tím správným směrem. Vyplňte 
dotazník na www.praha21.cz nebo formulář vložený do ÚZ a poskytněte nám důležité informace 
potřebné pro vytvoření kvalitního strategického plánu rozvoje. Dotazníkové šetření bude probí-
hat v průběhu celého března 2022.

Helena Gryčová,
koordinátorka participativního plánování a MA 21

7

Červená, zelená i modrá pro Rohožník
MCA atelier
Architektonická kancelář MCA byla založena 
v roce 1996 architekty Miroslavem Cikánem 
a Pavlou Melkovou. Kromě práce pro soukro-
mé investory se studio systematicky věnuje 
také veřejným stavbám a prostranstvím. MCA 
stojí za úpravou náměstí Jiřího z Poděbrad na 
Vinohradech, rekonstrukcí parku Folimanka 
nebo revitalizací Komenského náměstí v Praze 
3, studio také vyhrálo soutěž na úpravu histo-
rického centra Písku. MCA atelier je nositelem 
ceny Grand Prix za rok 2012, souběžně s pro-
jekční a realizační činností se věnuje také vzdě-
lávání, Miroslav Cikán je vedoucím ateliéru na 
Fakultě architektury ČVUT.

http://www.praha21.cz/
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TÉMA

V Újezdě máme řadu míst, jejichž účel těžko hádat: kvalit-
ní zeleň tam neroste, cesty hustým podrostem nevedou, 
a tak se lidé těmto oblastem raději vyhnou. Jedním z tako-
vých hluchých míst byl lesík ohraničený ulicemi Svojšická, 
Hulická a Sulovická.
Minulý čas je na místě – území totiž prochází postup-
nou revitalizací, která dostala název Z21. Z proto, že jde 
o optické prodloužení Zbyslavské ulice, „jednadvacítka“ 
znamená stavbu pro 21. století v Praze 21. V  rámci prv-
ní etapy, která je již téměř kompletně hotová, se nejprve 

celá oblast vyčistila a prořezala se zeleň. Samozřejmě pod 
dohledem odborníků, samotné práce ale Úřad MČ Praha 
21 provedl vlastními silami. Následovaly páteřní mlatové 
cesty a psí hřiště s prvky agility. Jde o oplocené lesní hřiště 
s dřevěnými prvky, které respektují ráz celé lokality. Kro-
mě atrakcí pro psy, kde mohou cvičit své dovednosti, tu 
je i altán, kde si pro změnu mohou posedět jejich páníčci. 
Takových hřišť v širším okolí Újezda mnoho není. Ostatně 
do nového parčíku již jezdí třeba pejskaři z Úval. Stavba 
se bohužel neobešla bez zádrhele. Pod náletovou zelení 

Parčík (nejen) pro psy
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a slabou vrstvou půdy se totiž našla 
bývalá černá skládka plná různých 
odpadků a psí hřiště se tak muselo 
důkladně vyčistit. V březnu by tu měl 
být položen finální povrch.
Již v první etapě, na kterou naše měst-
ská část získala dotaci 5 mil. Kč od hl. 
m. Prahy, se park od ulice Hulická ve 
směru k hlavní silnici a autobusové 
zastávce zprůchodnil, což jistě ocení 
zejména obyvatelé přilehlé lokality. 
Ve druhé etapě se počítá s dokonče-
ním kompletní sítě cest, vytvořením 
relaxačních, sportovních a zájmových 
ploch včetně vodního prvku, který 
zatím Újezdu chybí. Oblast by mělo 
doplnit i úsporné a moderní osvět-
lení (částečně zapuštěné do země) 
tak, aby parčík mohl svou funkci plnit 
i v nočních hodinách. 
„Obyvatelé Újezda získají příjemný 
odpočinkový prostor, kde se budou 
moci setkávat jak rodiče s dětmi, 
naši mladí, dospělí, tak milovníci 
pejsků. Ti zde naleznou krásné agi-
lity hřiště, které u nás prostě chybí. 
Tematicky bude park rozdělen do 
sekcí tak, aby se jednotliví uživatelé 
vzájemně nerušili,“ vysvětluje sta-
rosta Milan Samec.
Zajímavá proměna se naskýtá ve vý-
chodní části parčíku, kde je dosud 
odstavná plocha technických služeb. 
V  budoucnu by tu mohla vzniknout 

jakási základna celého areálu. Po-
kud se podaří najít schopného pro-
vozovatele, může zde být v provozu 
i nějaká kavárna nebo místo s WC 
a občerstvením. Inspirací pro Újezd 
by mohl být pražský Manifesto Mar-
ket. „Možnost se v místě občerstvit 
a posedět třeba v rámci letního kina 
či jiné kulturní akce je dokončením 
záměru, který místo nejen dokona-
le promění, ale stane se jistě dalším 

Pronájem reklamní plochy
6x reklamní plocha o rozměru 

58 cm x 83 cm 
(plocha desky včetně rámu 59,5 cm x 84,2 cm) 

umístěná na Polyfunkčním domě 
(Starokolínská 2300).

Doba určitá od 30 dní do 90 dní, nájemné na 30 dní 
bez DPH 600 Kč, nájemné na 90 dní bez DPH 1 500 Kč. 
Bližší info: Jaroslava Bendová,tel. 281 012 982, 

jaroslava.bendova@praha21.cz

Pronájem nebytového prostoru
Nebytový prostor o výměře 15,7 m2, 

prodejna nepotravinářského charakteru.
Prostor se nachází na konečné MHD 

Sídliště Rohožník.
Bližší info: Jaroslava Bendová,

tel. 281 012 982, 
jaroslava.bendova@praha21.cz

Pronájmy nebytových prostorů
Úřad MČ Praha 21 

pronajme tyto nebytové prostory: 

• dům Žiželická 1613 – 56 m2 suterén, 
kolaudováno jako dílna a sklady

• Zdravotní středisko Živonínská 1630, 
Rohožník. Prostory je možné využít 
nejen pro ordinace lékaře či alter-
nativní medicíny, ale i za účelem 
poskytování služeb, např. kosmetika, 
pedikúra, manikúra, masáže apod. 

Min. nájemné 1 200 Kč/m2/rok, 

nájem na dobu určitou do 31. 12. 2025.

Bližší info: Jaroslava Bendová, 
tel. 281 012 982

jaroslava.bendova@praha21.cz

cílem procházek po našem krásném 
Újezdě a okolí,“ doplňuje starosta. 
I s financováním druhé etapy je spo-
jena nutnost investičního krytí od 
hl. m. Prahy, protože rozpočet naší 
městské části na takto rozsáhlé akce 
nestačí. „Využijeme možnosti poku-
sit se financovat druhou etapu Z21 
z dalších zdrojů, včetně těch pro roz-
voj zeleně,“ dodává Milan Samec.

Blahoslav Hruška
Milan Samec, starosta

mailto:jaroslava.bendova@praha21.cz
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Stoletý Újezd s lampionem, 
světelnou show a paní kronikářkou

KULTURA

Újezd nad Lesy slavil významné výročí v předvečer 100 let 
svého názvu, a to v neděli 6. února. Nadšení turisté od-
startovali na tříkilometrovou vycházku s lampionem již 
před 16. hodinou. O trasu a reflexní značení se postarali 
členové Klubu českých turistů, odboru Pohoda Praha. Ces-
tou k nádraží Klánovice  a pak Klánovickým lesem na ně 
čekalo šest zastavení z místní historie - o počtu obyvatel 
1921-2020, kostelu sv. Bartoloměje, památkově chráněné 
vile na Starokolínské, výstavbě sídliště Rohožník, akad. so-
chaři Zdeňku Hoškovi a symbolu třech smrků. Odměnou 
byl pamětní list podepsaný panem starostou Milanem 
Samcem, upomínkové dárkové předměty, sladká odměna 
a pro zájemce knihy o Újezdě od manželů Tomaidesových. 
Otevřeno bylo Újezdské muzeum s výstavou „100 let sa-
mostatné obce Újezd“, své obdivovatele si i po tmě našla 
venkovní galerie 236 erbů žáků naší školy (zapojilo se 25 
tříd a jedno oddělení školní družiny). Hlasování o tři erby 
s největším počtem hlasů veřejnosti bylo ukončeno 28. 2.
Vyvrcholením oslav, které připravilo Újezdské muzeum ve 
spolupráci s odborem školství, vedením Úřadu MČ Praha 
21, vedením radnice a Masarykovou ZŠ, byla světelná tema-
tická show, promítaná na budovu školy. Zpracována byla tři 
témata: otevření školy 28.10.1934, brigádní generál Stani-
slav Kraus, učitel působící na naší škole třicet let, a výstavba 
sídliště Rohožník. Působivé promítání nemohlo být zakon-
čeno jinak než újezdským znakem a letopočty 1922 - 2022. 
Ke 100. výročí se sešla v pondělí 7. 2. muzejní rada a spo-
lečně s návštěvníky vernisáže výstavy ke 100 letům samo-
statného Újezda, která se do 16. 3. na žádost občanů vrá-
tila do muzea, si s  paní kronikářkou připomněla historii 
Újezda nad Lesy a jeho názvu. Díky dochovaným zápisům 
obecního zastupitelstva víme, že debata o názvu proběhla 
již 16. 8.1920. Přestože zastupitelstvo tehdy odhlasovalo 
název Újezd Starý, ministerstvo vnitra schválilo 7. 2.1922 
název současný. Oba dva dny oslav byly věnovány  mís-

tu, ve kterém žijeme a potkáváme se napříč generacemi. 
I vernisáž byla zakončena symbolicky újezdským znakem 
a stovkou, tentokráte však na výborném narozeninovém 
dortu z Café Zelený Dům, který byl zároveň poděkováním 
tomu, kdo v tento výjimečný den zavítal do muzea.

Eva Danielová, 
Újezdské muzeum
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Březen: měsíc čtenářů

#udrzitelnostvknihovnach

V rámci akce BŘEZEN – měsíc čtenářů 
knihovna připravila: 

 

- pro děti putovní výstavu 
ZAČAROVANÝ HVOZD 

 

- pro nové čtenáře na rok 
ZÁPISNÉ ZDARMA 

 

- pro všechny od 28. do 31. 3. 
KNIŽNÍ BAZAR 

Pro dospělé
 Laura Walden – Dědictví maorského náčelníka
 Ivana Andrews – Zeptej se moře
 Hana Hindráková – Smrtící byznys
 Elizabeth Peters – Zmizení Nefertiti
 Barbara T. Bradford – Dar osudu
 Linda Howard – Nezvěstná
 Philippa Gregory – Bílá růže Alžběta z Yorku
 Hilary Green – Dvakrát královnou
 Chris Bishop – Synové severu
 Alec Palmer – Poslední klíč
 Mary H. Clark – Melodie stále zní
 Ken McClure – Lovec myšlenek
 James Patterson – Volavka, Patnáctý skandál
 Jan Cimický – Ve stínu draka
 Jindřiška Ptáčková – Pod pokrývkou zla
 Roman Cílek – Smyčka se stahuje
 Juliette Lalbaltry – Roztomilé dorty pro děti
 Samin Nostrat – Sůl, tuk, ocet, žár, aneb jak dobře vařit

Pro děti

 Klára Smolíková – Začarovaný hvozd
 Britta Sabag – Čmelák Lojzík
 Stanislava Jarolímková – Povolání našich předků
 Richard Bradby – Nebojte se klasiky – nástroje, skladatelé, 

historie hudby

Výběr z nových knih

Opět nastal březen a s  ním i tradiční a nejstarší kampaň 
k podpoře četby a čtenářství.
Z původního „Březen – měsíc knihy“, který se slavil od roku 
1955, se s malou přestávkou stal v roce 2009 „Březen – mě-
síc čtenářů“. V rámci této kampaně jsme pro vás v knihovně 
připravily několik akcí. Již tradičně vyhlašujeme pro všechny 
nové zájemce zápisné na rok zdarma. Kdo ještě nemáte svou 
průkazku a máte zájem o služby knihovny, přijďte se k nám 
zapsat. Z pestré nabídky knih pro děti i dospělé si jistě vybe-
rete. Nabídku postupně rozšiřujeme o audio knihy a deskové 
hry. Všechny holky, kluky, rodiče a prarodiče zveme na putov-
ní výstavu k dětské knize Kláry Smolíkové Začarovaný hvozd. 
Na třinácti závěsných panelech si během března a dubna mů-
žete prohlédnout ilustrace Ester Kuchyňkové a na pracovních 
listech dotvořit svůj vlastní příběh. 
Děti se také mohou v knihovně zapojit do celoroční čtenářské 
soutěže lovci perel. Za každou na obale označenou a přečte-
nou knihu budou sbírat body, které promění v perly. V závěru 
hry si za nasbírané perly budou moci vyzvednout drobné od-
měny a největšího lovce oceníme.
Na konci března se pro vás chystáme uspořádat bazar knih. 
Pokud vlastníte knihy, které by ještě potěšily dalšího čtenáře, 
přineste je k nám do knihovny. Přijímáme pouze knihy v dob-
rém stavu, max. deset let staré a do patnácti kusů. Bazar pro-
běhne zdarma během posledního březnového týdne, knihy, 
které nebudou rozebrány, postupně umístíme do knihobudky.
Více informací ke všem probíhajícím akcím vám rády zodpoví-
me přímo v knihovně.
Těšíme se na vás.

Jitka Kašparová, Pavla Jakubcová, 
knihovnice

 Carmen Rodríguez – Život v oceánech
 Eliceo García – Evoluce – vývoj života na zemi
 Paco Torrubiano – Vesmír – velká encyklopedie
 Hledej a objevuj: V nemocnici, Jednorožci
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Bratři naděje
S dětmi Klubu mladého diváka jsme 
navštívili představení Bratři naděje, 
které nalákalo především milovníky 
historie. A příběh, ve kterém režisér 
Jan Jirků zpracoval na osudech čtyř 
bratrů Kopeckých téma o „Zapome-
nutých legionářích” (což je podtitul 
hry), ocenili mladí diváci i pedago-
gové. Hra zachycuje dětství v rodině 
loutkáře Matěje, smrt rodičů, vyhlá-
šení 1. světové války, válečné roky 
v rakousko-uherské armádě, zajetí, 
vstup do legií, život v nové republi-
ce. Antonín, Matěj, Vojtěch a Jindřich 
měli na rozdíl od jiných rodin to štěs-
tí, že všichni přežili. Naposledy spo-
lečně hráli loutkové divadlo v roce 
1920 na Den legií, pak už se každý 
z nich věnoval loutkářství jinde. Jejich 
válečné loutky jsou vystaveny v Mu-
zeu loutkářských figur v Chrudimi. 
Původní záměr napsat pro divadlo 
hru o českých loutkářích získal  sho-
dou okolností  dvojí historický roz-
měr. Jak k tomu došlo? Toto jsou 
slova režiséra Jirků otištěná v pro-
gramu hry: „Hledali jsme nějaký pří-
běh, na kterém bychom mohli uká-
zat výjimečnost českého loutkářství 
a vytryskl před námi příběh bratrů 
Kopeckých - legionářů, kteří hráli 
loutkové divadlo ve vysokých Alpách 

uprostřed zákopů světové války. Přečetl jsem kvůli nim spoustu knih a článků, 
zhlédl řadu knih a dokumentů, přinutil celou svou rodinu, aby se mnou pro-
jela a procestovala celé území, kudy před sto lety vedla italská válečná fronta. 
Stáli jsme dokonce i nad tunelem, kde byli bratři Kopečtí zajati. Pořád jsem 
někomu ten příběh vyprávěl a pořád jsem cítil, jak ve mně roste jeden veli-
ký smutek: Je to všechno zapomenuto! Nejen bratři Kopečtí, nejen legionáři, 
nejen založení naší republiky, ale celá ta první světová, dříve jen Velká válka. 
Všechno se zapomnělo! Přitom nám to pod nohama pořád vibruje.“

Divadlo má ještě jeden přesah, a to generační - scéno-
grafem po všech stránkách neuvěřitelně bohaté inscena-
ce je Jakub Kopecký z osmé generace loutkářského rodu 
a prapravnuk legionáře Matěje. Po zhlédnutí tohoto pří-
běhu jsem si uvědomila, jak důležité je zachycovat pří-
běhy pamětníků, protože po čase se dá historie vykládat 
zkresleně, jak jsme tomu poslední dobou svědky. Naštěstí 
v letech 2014-2018 k výročí Velké války a Československé 
republiky vyšly o legionářích zajímavé knihy. Jedním tako-
vým střípkem byla i publikace Újezdského muzea „1. svě-
tová válka (osudy vojáků a legionářů z Újezda nad Lesy 
a okolí)“, která je dostupná v muzeu.

Eva Danielová

Vykoupím knižní 
pozůstalosti, porcelán, 

sbírky poštovních známek, 
pohlednic, obrazy, staré 
rybářské a myslivecké 

potřeby apod. 

731 489 630

INZERCE
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Masopust v obrazech

SOS Ukrajina
Organizuje Člověk v tísni.
sbírkový účet: 0093209320/0300

Charita pro Ukrajinu
Organizuje Charita Česká republika.
sbírkový účet 55660022/0800, variabilní symbol 104
dárcovské SMS na číslo 87 777 ve tvaru: 
DMS CHARITASVET 30, DMS CHARITASVET 60 
nebo DMS CHARITASVET 90

Sbírka Diakonie na pomoc Ukrajině
Organizuje Diakonie ČCE.
sbírkový účet 292949292/0300, variabilní symbol 2022 

dárcovské SMS na číslo 87 777 ve tvaru: 
DMS DIAKONIESVET 30, DMS DIAKONIESVET 60, 
DMS DIAKONIESVET 90

Pomoc Ukrajině!
Organizuje Nadační fond pomoci ve spolupráci s organi-
zací ADRA.
sbírkový účet: 4004040040/5500, variabilní symbol 222
dárcovské SMS na číslo 87 777 ve tvaru: 
DMS ZNESNAZE 30, DMS ZNESNAZE 60, DMS ZNESNAZE 90

Červený kříž
Organizuje Český červený kříž ve spolupráci s MZV ČR.
sbírkový účet: 333999/2700, variabilní symbol 1502

Hlavní sbírky na pomoc Ukrajině



14

Někdy to tak je. Potkáváte se na chodníku, na chodbě pane-
láku, bavíte se a vůbec vás nenapadne, že si povídáte s ně-
kým, jehož knížky o motocyklech a závodění znáte. A nebýt 
jeho kladné reakce na článek o závodníkovi Petru Kovářovi 
v ÚZ, asi by to tak zůstalo i v případě pana Jiřího Wohlmutha.
Nejdříve jsme si napsali, pak zavolali a nakonec se sešli 
k rozhovoru. Usedám ke stolu vybaven již základními in-
formacemi a přemýšlím nad první otázkou. Chvíli si poví-
dáme, až mi sama přišla na jazyk.

Jak vás napadlo psát knížky?
Začal jsem nejdříve psaním článků. Koupil jsem si časopis 
„Motoristická současnost“ a byla v něm spousta chyb. Od-
borných, ne gramatických. Tak jsem o tom napsal panu šéf-
redaktorovi Miloši Kovaříkovi (mimochodem také z Újezda). 
Ten mi odpověděl, ať tedy napíši něco sám, že si o tom pak 
popovídáme. Takhle vznikl můj první článek (pozn. o závo-
dech Formule 1) v roce 1974 a od té doby jsme několik let 
spolupracovali. Později jsem dostal i nabídku na trvalou prá-
ci v redakci, ale odmítl jsem.
A v roce 1981 mi vyšla první publikace „Svět velkých cen“, její 
druhé vydání pak v  roce 1984. Pravidelnému psaní knížek 
se ale věnuji až od publikace „Kniha motocyklových závodů“ 
vydané v roce 1998.

Psaní do časopisů jste tedy pověsil na hřebík? 
Na nějaký čas ano, ale v současnosti už 15 let rediguji čtvrt-
letník „Veterán“, což je zpravodaj závodníků – veteránů, spo-
lupracoval jsem s časopisem „Motor Journal“ a na encyklo-
pedii motosportu „Století rychlosti“.

Také jste přišel na jednu kuriozitu, související se vzni-
kem populárního závodu o Velkou cenu Československa.
Na přípravě knihy „Velká cena Československa“ jsem spo-
lupracoval s  profesionálním novinářem Pavlem Novotným 
a  vypátrali jsme, že oblíbený závod má počátky spojené 
s  Prahou, ne s Brnem. První dva ročníky se jely už v  roce 
1928 a 1929, a to na kbelském a zbraslavském okruhu, což je 
téměř zapomenutá skutečnost.  

Když se dívám na vaše první články a knížky ze 70. a 80. 
let, kde jste sbíral všechny ty informace a výsledky sou-
těží v zahraničí?
Nebylo to jednoduché, objednat si něco v  zahraničí nešlo. 
Pomáhal jsem si, jak to jen šlo, včetně známostí v zahraničí.

Část vašich knih se věnuje i historii motocyklových zá-
vodních okruhů v ČR podle krajů. Dva kraje jsem ale ne-
našel?
Máte pravdu. Východočeský kraj už míří do tisku a Jihočeský 
mám sepsaný. Záleží ale na vydavateli, kdy jej vydá.

Jsou mezi vašimi knížkami nějaké výrazné odlišnosti?
Jiné jsou všechny ty, které se věnují konkrétnímu stroji. Na-
příklad Jawa 500, Jawa 50 Pionýr, Jawa kývačka atd. Přímo 
raritní byla publikace pro firmu FPOS v Ústí nad Orlicí o zá-
vodních motocyklech FGR, které vyrábí. 

O těch jsem nikdy neslyšel.
Nejste jediný, ale když ty stroje vidíte, vůbec vás nenapadne, 
že něco takového se vyrábí u nás. Navíc jsou schopné kon-
kurovat světovým značkám. Člověk u toho vždycky smutně 
zavzpomíná na slávu značek Jawa a ČZ.

Vy ale nemáte publikace jen o motocyklech…
Pět je hlavně o historii Prahy z pohledu železnice. Ono to ale 
souvisí se stavebnictvím, což byla moje celoživotní profese 

u „Správy přestavby železničního uzlu Praha“, kde jsem od 
roku 1971 působil jako stavební inženýr nebo dozor.

Konkrétně?
Například na třetím Vinohradském tunelu nebo tunelu 
Vepřek u Kralup nad Vltavou, který byl u nás poprvé ražený 
novou, rakouskou metodou.

Měl jste velkou zodpovědnost nad spoustou náročných 
a složitých železničních staveb. I proto jste se zúčastnil 
světového kongresu o tunelech? Jako projev uznání?
Nevím, zda šlo o projev uznání, to vědí jiní. Dělal jsem prostě 
svoji práci rád, dávala mi smysl. Je ale pravda, že jsem byl na 
odborný kongres v Istanbulu v roce 2005 opravdu vyslán.     

Vaše jméno jsem zaznamenal i u staveb na Pražském 
hradě. To je shoda jmen?
Není, jde skutečně o dávného prapředka Bonifáce Wohlmutha 
(pozn. někdy se uvádí jen Wolmut nebo Wohlmut). Byl architek-
tem a stavitelem na dvoře Ferdinanda I. Podílel se na kruchtě 
chrámu sv. Víta, míčovně Pražského hradu, přestavbě Arcibis-
kupského paláce nebo třeba na stavbě letohrádku Hvězda.

Takže stavitelství je u vás rodovou záležitostí. Co vaše 
dcera?
Vypadá to tak. Dcera taky pracuje ve stavebnictví. Ale nepí-
še. Jen faktury (pozn. zasmáli jsme se). Alespoň zatím… 

V čem je podle vás jiné psaní knížek a článků dnes oproti 
době vašich počátků?
Nejvíc vnímám, že první „rukopisy“ jsem psal na standard-
ním psacím stroji a ty jsem nosil do redakce či nakladatelství 
někomu konkrétnímu. Dnes píši na počítači, sepsané odešlu 
mailem a vlastně ani neznám lidi, kteří mé dílo pak čtou. Je 
to takové odosobněné.   

Dopili jsme pivko, poděkoval jsem za rozhovor, rozloučili 
jsme se a já si při cestě domů říkal, kolik známých a zají-
mavých osobností ještě Újezd ukrývá, o nichž nevíme, že 
žijí mezi námi.

Petr Duchek

Spisovatel od vedle

Jiří Wohlmuth je jeden z  našich největších odborníků na 
železnici a největší na motosport. Pochází ze Semil, stu-
dium mu nikdy nedělalo potíže. V mládí se věnoval i atletice 
a dodnes je jeho sprinterský čas 10,9 sek. v běhu na 100 m 
považován za hvězdný. Vystudoval dopravní fakultu v Žilině, 
50 let už ale žije v Praze, z toho 40 let na sídlišti Rohožník. 
Když právě nepíše, prochází se rád lesem a také se rád pro-
jede na kole třeba jen do Klánovic. Napsal tři desítky knih, 
má jednu dceru a užívá si zasloužené penze.
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PODĚKOVÁNÍ TŘEM DÁMÁM 
Eva, Marie, Klára. Omlouvám se ostatním kolegyním 
a kolegům z Újezdského muzea, že za všechny členy 
jmenuji tyto tři dámy. Proč? Protože pouze díky nim si 
Újezd nad Lesy vzpomněl a oslavil dvě stoletá výročí. 
100 let samostatné obce Újezd v roce 2021 a letos 
100 let názvu Újezd nad Lesy. Nápady, do kterých 
zapojují hlavně muzeum, školu a okruh dobrovolníků, 
a jejich organizační schopnosti jsou řadu let základem 
připomínky každého újezdského výročí.
Například nejnovější soubor velkých informačních 
panelů, přibližujících historii, události a souvislosti 
místa, v němž dnes žijeme, je autorským dílem Evy 
Danielové a Marie Tomaidesové. Úspěšná venkovní 
výstava z loňského podzimu se letos přesunula do 
Újezdského muzea, kde ji můžeme zhlédnout do 
16. března.
A všechny ty vlastivědné procházky, výlety a turis-
tické pochody, na nichž bylo a je možné seznámit se 
s historií Újezda, Blatova, Nové Sibřiny a Klánovického 
lesa, a které baví i děti? To je zásluha Kláry Zezulové.  
Eva, Marie a Klára pro Újezd a s Újezdem pracují tak 
dlouho a nezištně, že to vypadá, jako by se to všechno 
dělo samo. Ale to je velký omyl. Bez nich bychom totiž 
neměli nic, co by k Újezdu nad Lesy - bývalé samostat-
né obci, kterou spolkla Praha - přitahovalo a poutalo 
i usedlíky, kteří zde nemají žádné kořeny.
Eva, Marie a Klára jsou duší Újezdského muzea. A je-
jich zásluhou malé Újezdské muzeum - v jedné míst-
nosti v přízemí DDM na hlavní křižovatce -  jaksi sup-
luje duši Újezda nad Lesy. Jsem jim za to velmi vděčná.

Zita Kazdová

LISTÁRNA

SLOUPKY ZASTUPITELŮ
Ing. Jitka Carbolová (ANO 2011)
Letošní brzký nástup jarních teplot 
již mnohé láká k  úklidu zahrádek. 
K  vloni pořízeným kompostérům 
pro občany nyní přibyde další mož-
nost legální likvidace odpadu ze za-
hrad, a to bezplatný svoz bioodpadu 
v hnědých popelnicích.
Pevně doufám, že tak již nebude do-

cházet k  odkládání posekané trávy, 
větví, jablek a dalšího bioodpadu ve 
veřejném prostoru. Vždyť jistě všichni 
chceme, aby měl Újezd nejen hezké 
zahrádky, ale aby byla radost se pro-
jít i kolem. Týká se to nejen kraje lesa 
u Hodkovské, louky na konci Čankov-
ské či lesíka za konečnou. Ano, vím, 
že ten je teď v neutěšeném stavu, ale 

budeme opět apelovat na vlastníka, 
jímž jsou Lesy hl. m. Prahy, aby došlo 
k nápravě.
Městská část i náš spolek Újezd 
nad Lesy: krajina pro život se snaží 
zkrášlovat i další dlouho zanedbá-
vané zelené plochy, ale je potřeba, 
abyste nám i vy pomohli s udržová-
ním pořádku.

PODĚKOVÁNÍ 
Děkuji panu starostovi a pracovnicím občanského odboru Úřadu 
MČ v Újezdě nad Lesy za krásné přání a dárek k 92. narozeninám.

Jiřinka Marešová

BLAHOPŘÁNÍ
Dne 16. března slaví krásných 91 let naše milovaná mamin-
ka, babička a prababička Jana Kaiserová z Blatova. Naše drahá 
maminko, babičko a prababičko, máme Tě moc rádi, děku-
jeme Ti za veškerou péči, obětavost a odvahu. Přes veškerá 
protivenství Tě nikdy neopustil životní elán a my pevně věříme, 
že tu s námi budeš ještě mnoho dalších let.
Plno lásky, zdraví, štěstí a pohody Ti přejí syn Dominik, dcera 
Jana s manželem Kallem, vnoučata a pravnoučata.

Petr Duchek (PATRIOTI)
Právě před čtyřmi roky koalice ne-
schválila návrh Spolku OKO a Pat-
riotů na vyhlášení referenda za za-
chování zdr. střediska na Rohožníku 
(ač dle vyjádření AK úřadu tomu nic 
nebránilo). A začal závod s  časem. 
Referendum totiž musí být navrženo 
i realizováno v jednom volebním ob-
dobí. Odvolání k soudu však nebylo 
úspěšné. V  červenci jsem proto po-
dal druhý návrh i se znaleckým po-
sudkem připouštějícím rekonstrukci 
střediska za provozu. Ten koalice ale 
zamítla tak, že jej ani nezařadila do 

programu jednání zastupitelstva (ač 
žádost o referendum ve skutečnos-
ti podepsalo skoro 50 % obyvatele 
Újezda)! To ale vyvolalo ve společ-
nosti chtěné pnutí, které zvýšilo vo-
lební účast, a zvoleni byli zastupitelé, 
kteří středisko chtěli zachovat. A to 
byl cíl, který se nám na 100 % povedl.
Znalecký posudek jsem pak znovu 
poslal nové radě MČ (RMČ6/0074/19). 
Uběhly tři roky a na nové středisko 
nejsou peníze (min. 100 mil. Kč). Leč 
provoz střediska se ocitnul v ohrože-
ní. Akutně kvůli odpojení od dodávek 
tepla a teplé vody, ale i technologic-

kému opotřebení. Mám proto radost 
z toho, že rada MČ koupila středisku 
kotel a vnitřní rekonstrukce za pro-
vozu začíná. Potvrzení, že jsme se 
nespletli, sice přichází až v nouzi (kte-
rá i Dalibora naučila housti), ale pře-
ci. A to je dobrá zpráva pro občany.
A hazard? Našemu kasinu do dvou 
let skončí licence a půjde asi pryč. 
V době „covidí“ chybí movití turisté. 
Praha je ale pořád se 101 kasiny vní-
mána jako Las Vegas Evropy, což je 
ostudou nové vyhlášky. Když ale pe-
níze nesmrdí…

POSLEDNÍ ROZLOUČENÍ S PEPOU PŠENIČNÝM
Koncem ledna letošního roku nás 
navždy opustil sportovec tělem 
i duší, bývalý člen Sokola a náš 
soused Pepa Pšeničný. 
Kdo jste ho znali, věnujte mu 
vzpomínku

 za TJ Sokol Újezd nad Lesy 
Líba Mašková

SMUTEČNÍ OZNÁMENÍ
S bolestí v srdci oznamujeme, že nás 
v lednu 2022 opustila paní Jaroslava 
Wohlgemuthová ve věku nedožitých 
92 let.
Za tichou vzpomínku děkujeme.
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RNDr. Pavel Roušar 
(Otevřený Újezd)
Vedení naší radnice (ODS + ANO) 
v loňském roce koupilo za zhruba 
3,5 mil. korun čtyři auta. Na konci loň-
ského roku jsem požádal úřad o ko-
pie knih jízd u nových aut, která jsou 
využívána nebo byla alespoň jednou 
využita některým z radních. Zajímalo 
mě, na jaké schůzky a za jakým úče-
lem radní jezdí. Ještě než jsem dostal 
odpověď, byl jsem svědkem situace, 
kdy místostarosta Růžička vykládal 
před svým domem z nového auta 
rodinný nákup. „To je to služební?” 

blesklo mi v hlavě. Pak přišla překva-
pivá odpověď radnice: „Povinnost 
vést knihu jízd z žádného právního 
předpisu nevyplývá”. U dvou vozidel 
sice prý zkouší vést elektronické kni-
hy jízd, těmi ale nikdo ze zastupitelů 
nejel. Tato odpověď mě zcela zasko-
čila. Co znamená, že úřad nemá po-
vinnost evidovat? Že je úřadu jedno, 
kdo s auty a kam jezdí? Nebo že radní 
není radno kontrolovat? 
Jako bývalý starosta dobře vím, že 
se v minulosti kniha jízd vedla ke ka-
ždému vozidlu a vůbec není důvod, 
aby v této praxi úřad nepokračoval. 

Kdo v jakémkoli zaměstnání využívá 
služební auto, dobře ví, že je nutné 
odlišit soukromé jízdy od těch slu-
žebních a že kniha jízd je způsob, jak 
to prokázat. Úřadu tedy asi vůbec 
nedochází, že používat veřejný maje-
tek k osobním účelům nelze. Součas-
ná koalice si k ročnímu platu 830 tisíc 
uvolněného místostarosty odsouhla-
sila další příspěvky na vzdělání, stra-
venky… Užívání služebního auta ale 
do těchto výhod nespadá a ze záko-
na ani nemůže. Jak to tedy je - jezdí či 
nejezdí naši radní soukromě služeb-
ními auty?

Ing. Marie Kučerová
(PIRÁTI A STAN PRO ÚJEZD)
Drtí nás inflace, jejíž podstatnou 
složkou jsou náklady na bydlení, ze-
jména náklady na vytápění. Dostup-
nou pomocí, kromě svetrů a omeze-
ní topení, jsou příspěvky na bydlení, 
o kterých ale značná část právě těch 
potřebných neví. Mezi potřebné pat-
ří zejména senioři, obzvlášť osaměle 
žijící senioři, a samoživitelky s dětmi. 
Nárok na příspěvek mají rodiny i jed-
notlivci bydlící v Praze ve vlastním 
bytě nebo domě, v družstevním bytě 
nebo jsou v nájmu a jejichž náklady 

na bydlení přesahují 35% jejich pří-
jmu. Trvalé bydliště v místě není pod-
mínkou. Do příjmu se započítávají 
příjmy všech společně žijících osob 
ze zaměstnání i od státu (důchody, 
mateřská, přídavky na děti apod.) 
a výživné na děti. Do nákladů na by-
dlení se počítá nájemné, dále platby 
za plyn, elektřinu, vodu, teplo, odvoz 
odpadu a další náklady na služby 
spojené s bydlením. Příspěvek nepo-
krývá náklady na bydlení v jakékoliv 
neomezené výši, pokud třeba bydlíte 
v paláci, ale jen do určité výše dané 
zákonem. 

V každém případě, pokud zjistíte, že 
průměrné měsíční náklady na bydle-
ní za přecházející čtvrtletí převýšily 
35 % vašeho průměrného měsíčního 
příjmu, stojí za to se o příspěvek za-
jímat. Žádost o příspěvek na bydlení 
lze on line vyplnit a odeslat na webu 
Ministerstva práce a sociálních věcí 
nebo si ho vytisknout a vyplnit ručně. 
Kdo nemá přístup k počítači a tiskár-
ně, jistě mu může pomoct, případně 
poradit náš úřad. Žádost se podává 
(posílá) na Úřad práce pro Prahu 9. 
Více informací najdete v letáku Úřa-
du práce ČR na www.ujezdzije.cz.

Petr Říha
(PIRÁTI A STAN PRO ÚJEZD)
V minulém čísle ÚZ jsem se zabýval 
neexistujícím aktuálním dopravním 
generelem pro Újezd, který má na-
vrhnout, co s  tragickou dopravní si-
tuací, otravující nám zde život. Radní 
pro dopravu pan Růžička (ANO) za 
více než tři roky neudělal nic, co by 
Újezdu viditelně prospělo. Před pár 
dny jsem si na webu naší MČ všiml 
příspěvku „Praha 21 připravuje kon-
cepční řešení parkování u nádraží 
Klánovice“ datovaného 22. 6. 2020. 
Článek je na hlavní stránce; vedení 

obce asi chce téma oprášit a ukázat, 
že doprava není na okraji zájmu. Pan 
místostarosta považuje za nejefektiv-
nější a preferovanou variantu vybu-
dování parkovacího domu za točnou 
autobusů, s kapacitou až 406 vozidel. 
Ačkoli nejsem zelený fanatik, tento 
nápad se mi zdá šílený. Vím, u nádra-
ží není kde parkovat, ale nevidím ani 
úvahu, jak třeba zlepšit obslužnost 
nádraží busem z Blatova nebo Bož-
kovny, odkud to prakticky jinak než 
autem nejde. Ale postavit panelák 
v  lese je stejně skvělé, jako zrychlit 
autobusy na Běchovice vybudováním 

třetího (!) pruhu skrz parčík od za-
stávky Blatov. Města a obce se snaží 
zklidňovat prostředí v  intravilánech, 
u nás budeme točit betonářskými 
míchačkami a lákat k nám další auta. 
Abych byl fér, k třetímu pruhu na Bla-
tově už pan starosta připustil diskusi 
s námi jako navrhovateli upraveného 
řešení, které by park nepoškodilo 
a potřebný efekt zajistilo. Budeme 
aktivně pokračovat ve snaze prosa-
zovat udržitelná řešení v  dopravě, 
jenže ke změně přístupu může dojít 
až po komunálních volbách letos na 
podzim.

Na jaře budou kontejnery na bioodpad přistaveny 
pouze v  jednom termínu. Jako náhradu za druhý ter-
mín nabízíme zájemcům štěpkování, které proběhne 
v  neděli 10. dubna v  deponii kontejnerů ve Svojšické 
u křižovatky s  Novosibřinskou u zastávky autobusu 

Zbyslavská směrem do centra. Štěpku si budete mo-
ci odvézt nebo ji nechat na místě. Prosíme na místo 
vozit pouze bioodpad vhodný ke štěpkování. Štěpkovač 
dokáže zpracovat větve o minimálním průměru 4 cm a 
maximálním 15 cm.

ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ
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V neděli 27. března budou přistaveny od 9 do 12 hod. velkoobjemové 
kontejnery na rostlinný odpad na níže uvedených stanovištích.

1. ulice Toušická – u spořitelny
2. ulice Rohožnická – na parkovišti u samoobsluhy Albert
3. na rohu ulic Valdovská x Hrádková 
4. na rohu ulic Starokolínská x Novolhotská – u parku na Blatově
5. na rohu ulic Staroújezdská x Druhanická (u hasičárny)
6. na rohu ulic Pilovská x Čenovická

Po naplnění budou kontejnery dle potřeby vyměňovány. Kontejnery 
se mohou ráno rychle naplnit a není možné je obratem vyměnit. 
Pokud na stanovišti kontejner z důvodu výměny nebude, je nutné si 
na něj počkat a až poté do něj odložit odpad.

VELKOOBJEMOVÉ KONTEJNERY 
NA ROSTLINNÝ ODPAD

Praha 21 - trasa C      čtvrtek 31. března 
1. Načešická x Borovská 1500 - 1520

2. Čentická x Polešovická 1530 - 1550

3. Hulická x Soběšínská  1600 - 1620

4. Novosibřinská x Svojšická 1630 - 1650

5. Žárovická x Žehušická 1700 – 1720

6. Tuchotická x Velebného 1730 – 1750

7. Domanovická x Račiněveská  1800 – 1820

12. března
Rohožnická  
Toušická  
Vadovská/Hrádková

26. března  
Dědická/Ranská 
Žehušická/Měšínská

2. dubna  
Rohožnická, 
Starokolínská (u křížku, park na Blatově) 

MOBILNÍ SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU

KONTEJNERY 
NA VELKOOBJEMOVÝ ODPAD

Od ledna je nově možnost pro plátce svozu komunálního odpadu zís-
kat popelnice na bioodpad zdarma. Platí to pro fyzické osoby i sdruže-
ní vlastníků jednotek. Magistrát hl. m. Prahy obesílá plátce s informa-
tivním dopisem. Pokud jste dopis ještě neobdrželi, už teď se můžete 
o popelnici přihlásit na webu https://bioodpad.praha.eu/. Můžete se 
přihlásit jako fyzická osoba pod jménem, příjmením a identifikačním 

Do kontejnerů patří:
starý nábytek, pohovky, gauče, koberce a lino-
lea, zrcadla, umyvadla, vany a WC mísy, staré 
sportovní náčiní, auto sklo a kovové předměty 
(např. staré bojlery).

Do kontejnerů nepatří:
živnostenský odpad, nebezpečný odpad (např. 
autobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, moto-
rové oleje a obaly od nich), bioodpad, stavební 
odpad, dále pak pneumatiky, výrobky podléhající 
zpětnému odběru (např. vyřazené elektrozaříze-
ní, TV a PC monitory, počítače, lednice, mrazáky).
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symbolem, což je zároveň i variabilní symbol, pod 
kterým platíte svoz směsného komunálního odpa-
du. Ten zjistíte ze složenky nebo z výpisu bankovní-
ho účtu. Lze objednat nádoby o objemu 240L a 120L 
jednou týdně a jednou za čtrnáct dní. Objednat lze 
sezónní (od 1. dubna do 30. listopadu) i celoroční 
svoz, zaklikněte v bodě „Chci nádobu na rostlinný 
bioodpad“ volbu „ze zahrady a z domácnosti“, poté 
se vám zpřístupní v bodě typ svozu volba celoroční 
svoz. Pro zobrazení 240L popelnice v bodě objem 
nádoby vyberte v dotazníku v bodě „Plocha zeleně 
v zahradě“ možnost více, čímž se otevře možnost 
objednat více jak jednu nádobu. Společenství vlast-
níků jednotek nebo bytové družstvo se přihlašuje 
pod IČ a variabilním symbolem ze smlouvy se svo-
zovou společností. Vlastník objektu je povinen po-
tvrdit registraci žádosti nejpozději do tří pracovních 
dnů, jinak registrace zaniká.
Pokud je nádoba veřejně přístupná anebo je urče-
na pro objekt se šesti a více domácnostmi, musí být 
opatřena zámkem na víku. Nádobu se zámkem a 
dvěma klíči dodává vlastníkovi objektu bezplatně 
svozová společnost. V případě opakovaného zne-
hodnocování obsahu nádoby (tři svozy za sebou 
nebo pět svozů ročně), o kterém bude vlastník ob-
jektu informován, má svozová společnost právo 
odebrat sběrnou nádobu na základě pokynu hl. m. 
Prahy a bezplatné poskytování svozu bioodpadu 
bude ukončeno.

Martin Švejnoha,
odbor živ. prostředí a dopravy

Biopopelnice nově zdarma

https://bioodpad.praha.eu/


DDM
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V újezdské škole již několik let úspěšně funguje výuka 
na základě Montessoriho pedagogiky. Co to obnáší a 
proč se tradičních devět tříd základní školy v  tomto 
modelu dělí na tři „trojročí“? I na to se ÚZ zeptal Evy 
Hegyiové, zástupkyně ředitelky pro I. stupeň Masary-
kovy ZŠ. 

Jak a kdy vznikl nápad zařadit třídy s prvky Monte-
ssori?
S nápadem nabídnout rodičům trochu jinou alternativu 
vzdělávání přišly Jitka Tmějová a Martina Lehoučková, 
a to před pěti lety, ještě za vedení paní Aleny Sochůrkové.
Současný ředitel školy Libor Skala je tomuto projektu 
nakloněn, podporuje ho, což je pro rodiče a podporova-
tele Montessori výuky příznivá zpráva.

Důsledně uvádíte na webu „třídy s prvky Montessori“. 
Co vás dělí od plnohodnotné výuky v duchu Montes-
soriho pedagogiky?
V podstatě nás nedělí nic. Ve třídách ctíme všechny prin-
cipy Montessori pedagogiky, ale rádi bychom si zachovali 
možnost nadále využívat i jiné metody výuky. Podstatou 
celého systému je, že děti nejsou jen pasivními příjemci 
informací, ale na učení se aktivně podílejí, což vyjadřuje 
i motto celé Montessori pedagogiky: Pomoz mi, abych to 
dokázal sám. 

Máte v plánu pokračovat v těchto třídách i na II. stup-
ni?
Ano, naším cílem je rozšířit Montessori výuku na všechna 
tři trojročí.

Kolik je ve třídách žáků? A co znamená „trojročí“ na-
místo klasických tříd?
V  jednom trojročí zpravidla bývá 20-24 žáků. Trojročí 
spočívá v tom, že třídy jsou smíšené. V každém trojročí 
se mísí děti tří různých věkových kategorií. Výhodou je, 
že se děti od sebe učí navzájem, mohou si tak vyzkou-
šet zcela přirozené sociální role, a tím pádem se nemůže 
stát, že jsou děti nominovány do rolí jen premiantů či 
outsiderů.
Pro představu: v prvním trojročí učitelé pracují s dětmi, 
které rády objevují, a tudíž potřebují pracovat převážně 
s konkrétním materiálem a na něm si osvojovat zákoni-
tosti matematiky, jazyka a okolního světa. Ve druhém 
trojročí dítě hodně procvičuje, tvoří si krátkodobé i dlou-
hodobé plány a je schopno za dodržování těchto plánů 
nést zodpovědnost.
A ve třetím je školní vzdělávací program plněn pomocí 
cílů, které jsou hmatatelné, jsou rozpracovány do růz-
ných projektů tak, aby třináctileté či čtrnáctileté děti 
viděly smysl své práce. Devátá třída je pak vedena jako 
přípravný studijní ročník.
Ráda bych zdůraznila, že se jedná jen o jinou alternati-
vu vzdělávání. Všechna tři trojročí musí dodržovat školní 
vzdělávací program, který vychází z Národně vzdělávací-
ho programu.

Je zájem o Montessori třídy velký nebo naopak rodi-
če musíte shánět a motivovat?
Z mého pohledu je zájem o tento způsob výuku dosta-
tečný. Největší poptávka je z řad rodičů budoucích prv-
ňáčků, kteří své dítě ve třídách mají, a tím pádem mají 
představu o způsobu výuky, která zde probíhá. 

Nakolik Montessori třídám pomůže plánované stě-
hování do prostor po mateřské školce?
Výuka podle principů Montessori pedagogiky se opírá 
o velké množství didaktických pomůcek. S  tím je i spo-
jena nutnost mít pro tyto pomůcky patřičné prostory. 
Zároveň další výhodou zvolení větších prostor je to, že 
dojde k  nenásilnému propojení jednotlivých tři trojro-
čí. Přinese to s sebou velká pozitiva na všech úrovních. 
Mezi ty hlavní patří určitě rychlejší kooperace mezi učiteli 
Montessori a vzájemná spolupráce mladších ročníků se 
staršími.

Blahoslav Hruška

Pomoz mi, abych to dokázal sám
ŠKOLY A ŠKOLKY

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
7. března od  15 do 18 hodin bude v 
naší budově prvního stupně probíhat 
„Den otevřených dveří“. Provázet 
po škole vás budou paní učitelky, kte-
ré vás seznámí s chodem naší školy a 
rozmístěním jednotlivých tříd a místností ve škole. 
Budou také odpovídat na vaše případné individuální 
dotazy. Pokud si budete chtít pohovořit o odkladu, 
najdete zde i paní učitelku přípravné třídy.
První skupina vychází v 15 hodin a celá akce pro-
běhne ve čtvrthodinových intervalech.
Pokud budete chtít navštívit  třídy s  Montessori 
prvky a třídy s Hejného metodou, vstupy budou 
pouze dva - v 16.00 a 17.00 hod. Paní učitelky si vás 
vyzvednou před školou. Doporučujeme vám této 
možnosti využít a předejít tak případným nejistotám 
ohledně zvoleného stylu výuky. 
Na setkání se těší paní učitelky.

ZÁPIS DO PRVNÍCH TŘÍD
Zápis do 1. tříd bude probíhat 11. a 12. dubna pro 
děti, které nastupují do školy v září 2022. 
Sledujte tedy webové stránky Masarykovy ZŠ, jejichž 
prostřednictvím vám sdělíme další podrobnosti, pří-
padně změny.

Jana Sieberová
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Po dvou letech se konečně na plné obrátky rozjela celore-
publiková soutěž základních uměleckých škol. Žáci ZUŠ Uč-
ňovská, která má pobočku i v Újezdě, se tak účastní školních, 
krajských a v případě úspěchu i republikových kol ve vybra-
ných nástrojových skupinách. Vedle plánu interních koncer-
tů a třídních předehrávek v sále naší školy nebo veřejných 
koncertů v renomovaných pražských sálech mají tak žáci dal-
ší uměleckou motivaci. Držíme palce dechovému oddělení 
nebo komornímu orchestru pana učitele Jiřího Janouška.   
Tříleté bezplatné studium Akademie umění určené pro seni-
ory bude ukončeno v červnu 2022. Již nyní přijímáme přihláš-
ky do dalšího „ turnusu“, který začne v září 2022. Naši senioři 
se mohou vzdělávat ve hře na zvolený nástroj, ve zpěvu či 
v tanečně pohybových aktivitách. Výuka probíhá převážně v 
Učňovské. Studenti se mohou podílet i na reprezentativních 
koncertech školy, například v prosinci 2021 vystoupil pěvec-
ký sboreček seniorů v sále Martinů v Praze 1 za doprovodu 
žákovského orchestru. 
Pět základních uměleckých škol z  celé republiky je součástí 
pokusného ověřování kombinovaného vzdělávání vyhlášené-
ho ministerstvem školství.  Naše ZUŠ je jedna z nich. Kombi-
nované vzdělávání již realizujeme od 1. února 2022 do června 
2023 u vybrané skupiny žáků na základě souhlasu zákonných 
zástupců.  Technologie pro tvorbu či sdílení uměleckého ob-

sahu se rychle vyvíjí a my stále nacházíme jejich nové využití 
pro samotnou výuku. Uvedení žáci vedle kombinované výuky 
nástroje budou v případě zájmu mít možnost si sami vyzkou-
šet i základy nahrávání a zpracování zvuku či obrazu a dal-
ší multimediální tvorbu.  Vedle běžných koncertů se budou 
moci zúčastnit i internetových hudebních projektů a budou 
moci je technicky spoludotvářet. Pro tyto účely žáky vybavu-
jeme nahrávacími mikrofony určenými k domácí tvorbě. 

Martin Hauptmann

Základní umělecká škola
myslí na seniory i projekty na webu

Děti ze 2. E zahájily cestu k Řádu zubního kartáčku.  Nejpr-
ve se rozdělily pomocí pantomimy do pracovních skupin, 
poté četly úryvek z knihy Děti z Bullerbynu - Ollovi se viklá 
zub, povídaly si o správné zubní hygieně a pomocí tablet-
ky vyzkoušely, jak dobře si ráno vyčistily zuby. Nakonec 
děti zhlédly díl Ústa a zuby ze seriálu Byl jednou jeden 
život. Poté vypracovaly připravené pracovní listy a vznikl 
jim tak workbox plný informací o zubech. A kdy dostanou 
Řád zubního kartáčku? Za měsíc! Ale to jen v případě, že 
si budou po celý měsíc zaznamenávat pravidelné čištění 
jejich zoubků.

Tereza Hrubá

Řád zubního kartáčku

V lednu se děti 2. E a 1. E vydaly na letiště. V rámci exkur-
ze měly unikátní příležitost poznat pracovní zázemí mnoha 
zajímavých profesí a místa, kam se běžný cestující nikdy ne-
podívají. Děti poznaly provoz letiště, shon na odbavovacích 
plochách, seznámily se s dráhovým systémem, nejmoder-
nější hasičskou stanicí v ČR. Asi největším zážitkem bylo po-
zorování startů a přistání letadel přímo u dráhy.

Tereza Hrubá

Exkurze na letiště
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V lednu navštívily naši třídu 3. D dvě pracovnice z nezis-
kové organizace  InBáze s programem Bedýnky příbě-
hů – Polsko. Děti se dověděly mnoho zajímavostí o této 
sousední zemi, naučily se několik polských slovíček, vy-
slechly si tradiční polskou pohádku čtenou v  originále, 
seznámily se s významnými městy této země - Varšavou, 
Krakovem a Vroclaví. Úžasné bylo povídání o moři, které 
je v Polsku opravdu krásné – dlouhé písčité pláže, duny, 
tuleni a jantary.

Dozvěděly se také, že na jediném místě v Polsku, v pra-
lese při běloruské hranici, žijí divocí zubři a Polsko má 
jedno světové prvenství - v počtu volně žijících čápů. Na 
závěr jsme si všichni vyrobili krásné barevné náramky 

z pravé ovčí vlny metodou plstění. Pořad byl velice dobře 
připravený, zajímavý, děti byly nadšené a již se těšíme na 
další Bedýnku příběhů.    

Alena Hanzlíková
Michaela Škvorová

V lednu proběhla již tradiční spolupráce školní družiny 
s  InBází. Děti si během výtvarných odpolední vyrobily 
tradiční čínské bubínky, vyzkoušely si psaní čínských zna-
ků a vytvořily si čínská přání pro štěstí. Všem zúčastně-
ným se akce velmi líbila a výrobky, které si děti odnášely 
domů, byly více než povedené a originální.

Alena Řeháková

INZERCE

V rámci únorového projektu jsme oslovili Sbor místních 
dobrovolných hasičů s  prosbou o umožnění návštěvy 
hasičské zbrojnice. Naše prosba byla přijata, a tak nic 
nebránilo tomu, aby se návštěva uskutečnila. Byli jsme 
mile přivítáni. Měli jsme možnost prohlédnout si výstroj 
i výzbroj umístěnou v hasičských vozech, vyzkoušeli si 
helmy, nastupování a vystupování do vozu, prohlédli si 
lehátko umístěné na střeše a seznámili jsme se s techni-
kou, která hasičům pomáhá v jejich náročné práci. Naši 
průvodci nás pozvali do svého zázemí, včetně jejich po-
silovny. 
Tímto velice děkujeme místním hasičům za příjemně 
strávené dopoledne, milé přijetí a trpělivé odpovědi na 
všechny položené dětské otázky. Za 1. MŠ

Jaroslava Špreňarová

Na návštěvě u hasičů

Hravě o Polsku i Číně

SERVIS, REVIZE PLYNOVÝCH SPOTŘEBIČŮ 
REVIZE TLAKOVÝCH NÁDOB STABILNÍCH
REALIZACE A KONTROLY SPALINOVÝCH CEST

ING. TOMÁŠ PINKAVA

TEL: +420 608 153 818

Mgr. Renata Prihoda, advokátka, 
zastoupení před soudy (civil a trest), smluvní 
dokumentace, nemovitosti, insolvence, rodinné právo 
(rozvody, jmění manželů, děti), obchodní společnosti. 

Tel: 602 962 374, email: flaskova@akjp.eu
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SETKÁNÍ OBČANŮ
k slavnostnímu připomenutí

172. výročí narození 
prvního československého prezidenta 

T. G. Masaryka

Koná se v pondělí 7. března v 15 hod. 
u pomníku TGM v parku před školou.

„Věrni zůstaneme!“

Zve Vás výbor základní organizace 
Českého zahrádkářského svazu 

a 
Úřad městské části Praha 21

V  loňském roce měli občané možnost obdržet od Úřadu MČ 
kompostér, a tak několik rad, abychom měli pro zahradu ten 
nejlepší kompost.  
Kompost lze založit různými způsoby, vždy však bude mít dvě 
části: jednu, ve které budeme shromažďovat organický odpad, 
a ve druhé části bude kompost několik měsíců zrát. Asi nejlep-
ším řešením jsou sběrné kontejnery z dřevěných latí. Ať už se 
však rozhodneme pro dřevěný, plastový nebo kontejner z ple-
tiva, mysleme na to, že dno kompostéru musí být v kontaktu 
s půdou, aby byl do něj umožněn vstup půdním organismům, 
bakteriím, hmyzu, dešťovkám, houbám. Na dno tedy nedávej-
te žádnou folii.
Co všechno můžeme kompostovat ? Kromě rostlinného odpa-
du ze zahrady, jakým jsou větvičky, klestí, drny, bramborová 
nať, listí, posečená tráva - tenké vrstvy, sláma, kůra a plevel 
(raději bez kvetoucích částí) můžeme kompostovat i odpady 
z domova jako jsou kávová sedlina, čajové sáčky (ujistěte se 
však, že jsou papírové, nikoli plastové), dřevěné piliny a popel 
ze dřeva, slupky z banánů, brambor, okurek, jablek, dokonce 
i papír a nebo lepenku - ale nepotištěný. Barevně potištěný 
papír zásadně nekompostujeme.
Do kompostu neházejte: kosti, zbytky masa a kůže, tuky a oleje, 
vykvetlý plevel, rostliny napadené chorobami, chemicky ošet-
řené materiály, exkrementy masožravých zvířat. Uhelný popel 
nekompostujeme. Popel z hnědého uhlí obsahuje množství 
těžkých kovů, zrovna tak jako popel z uhlí černého. 
Proces kompostování lze urychlit i vyráběným urychlovačem 
kompostu. Jako přirozenější varianta se nabízí vkládání vrstev 
již hotového kompostu. Je vhodné jednou za dva až tři měsí-
ce vrstvu v kompostu obrátit, přitom dbáme na promíchání 
hrubých a jemných vrstev. Kompost chráníme před sluncem 
a pokud je suchý, můžeme jej prolít vodou anebo rostlinným 
zákvasem.
Nejpozději za půl roku by měl být kompost zralý, tudíž i vhod-
ný k použití. Ale předtím ho ještě prosijeme, abychom oddělili 
větší části od malých. Ty malé části již budou proměněné na 
humus typické vůně, kterým přímo vylepšujeme stávající půd-
ní podmínky zahrady. Hrubší zbytky po proházení použijeme 
opět do kompostu.
Aby začal kompost pracovat a rozkládat se, potřebuje nejen 
vlhkost, ale také žížaly. Zkuste je do kompostu přilákat někte-
rými vybranými pochoutkami. Pokud pijete černou mletou ká-
vu, schovejte žížalám lógr, chutná jim. Nalákat je můžete také 
na zbytky ovoce i zeleniny, posekanou trávu a spadané listí.
Máte-li na zahradě o žížaly nouzi, zkuste si pořídit tzv. kaliforn-
ské hybridy, tedy speciálně vyšlechtěné žížaly, které dokážou 
bioodpad proměnit v  kompost za kratší dobu. Co byste dří-
ve vyhodili nebo spálili bez užitku, to se v kompostu promění 
v cenné živiny. Prohazujte a zvlhčujte.
Ne každý soused musí mít pochopení pro umístění vašeho 
kompostu vedle společného plotu, zvlášť vyzrálý kompost mů-
že sousedy dráždit. Proto při zakládání kompostu uvažujeme 
i nad jeho umístěním. I kompost může být hezký. Bojíte se, že 
bude na zahradě trnem v oku? Vysaďte kolem něho například 
batáty. Osaďte ho dýněmi nebo cuketami. Nebo ho zamaskuj-
te opadavými i stálezelenými keři. Vhodný je také slézovec, 
který kompost ozdobí narůžovělými květy.
Sledujte naše internetové stánky  https://kvetyujezda.ic.cz, kde 
jsou veškeré informace. Za újezdské zahrádkáře   

Blanka Exnerová

Jak pečovat o kompost

SPOLKY

Výbor základní organizace  
Českého zahrádkářského svazu 

si vás dovoluje srdečně pozvat na

výroční členskou schůzi,
která se bude konat

v sobotu 26. března 2022 ve 14 hodin 
v jídelně základní školy v Polesné ulici. 

Přístup z Čentické ulice vraty u nové přístavby. 
Tuto přístavbu vpravo obejdeme a přijdeme  

původním vstupem do školní jídelny. 

Děkujeme za účast. 
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Miroslav Jasiowka se stal novým 
velitelem jednotky našich dobrovol-
ných hasičů. „Rád bych napomohl 
k  obnově kroužku mladých hasičů, 
který tady již kdysi byl,“ říká v  roz-
hovoru pro ÚZ. 

Jak dlouho žijete v  Újezdě? A jak 
dlouho jste u hasičů?
V  Újezdě bydlím a žiji od narození. 
Tedy něco přes 35 let. Jak u jednotky, 
tak ve sboru, jsem něco málo přes 
jedenáct let. Začal jsem jako hasič 
se základním kurzem a kurzem nosi-
tel dýchací techniky. Pak přišel kurz 
strojníka, první pomoci, motorové pi-
ly. Následoval kurz technika jednotky. 
A poslední byl kurz velitele.

Proč jste se rozhodl stát se hasi-
čem? 
Odpověď je složitější, ale zkusím to. 
Každý malý kluk má nějaké představy 
o tom, co by chtěl v životě dělat. Třeba stát se kosmonautem, 
popelářem, pilotem nebo hasičem. Někomu se to splní, ně-
komu ne. Já jsem měl u dobrovolných hasičů pradědu i dědu. 
Ne ale tady v Újezdě. Ovšem v mládí se to nijak neprojevilo 
nebo ne nějak výrazně. Člověk si má splnit v životě alespoň 
některé své sny, třeba nebo možná právě proto, že to jsou sny 
z mládí. A tak jsem se prostě jednoho dne v hospodě u piva 
rozhodl, že se k dobrovolným hasičů přihlásím. Ano, tak jed-
noduché to bylo. Myslím rozhodnout se. 
Pak teprve jsem začal zjišťovat, co všechno potřebuji pro to 
stát se členem „výjezdové jednotky“. S tím už vám ale ostat-
ní hasiči poradí, co a jak. Takže jsem se stal nejprve členem 
SDH, tedy sboru a následně i členem JSDH, tedy „výjezdové 
jednotky“. To až po absolvování základní odborné přípravy. 
Pokud chcete být v jednotce, nemusíte být ve sboru, ale u nás 
to tak je. On to má v sobě víceméně asi každý, stát se „dobrá-
kem“. Jen je potřeba se rozhodnout a jít do toho na 120 %. Ne-
rozmyslel bych se znovu jinak a všem to můžu jen doporučit.

Co pro vás vaše nová funkce znamená?
Samozřejmě je to čest. Zároveň je to neskutečná zodpověd-
nost. Je to pomyslná vrcholová funkce u dobrovolných hasičů, 
i když bez ostatních členů by to absolutně nešlo dělat. Nejen, 
že velitel zodpovídá za všechny členy v jednotce a má je jako 
druhou rodinu, ale musí být i dobrým příkladem pro ostatní 
členy a dbát na dobrou pověst všech hasičů. A to jak těch dob-
rovolných, tak těch z povolání. Myslet na to, aby se všichni se 
vrátili v pořádku zpět domů. V nové funkci bych rád napomohl 
k rozšíření našich řad. Především tedy výjezdové jednotky zde 
v Újezdě. Dále pokračovat ve spolupráci s městsku částí, kte-
rou započali mí předchůdci a dál ji rozvíjet. Bez spolupráce to 
nejde. Také bych rád napomohl k obnově kroužku mladých 
hasičů, který tady již kdysi byl a rozpadl se.

U jakých zásahů můžeme naše dobrovolné hasiče vidět?
Řekl bych to stručně. Všude, kde bude potřeba. Jelikož „hasi-
čina“ už dávno není jen o požárech. Naše jednotka zasahuje 
hlavně při takzvaných technických zásazích. Což jsou třeba 
popadané stromy, zatopené sklepy, nebo transport paci-
entů. Požáry hasíme samozřejmě také, a ne zrovna málo. 
Činnost je opravdu různorodá. Skoro na každý případ, který 
přijde na linku 112, jedou hasiči. Pak už je jen na operačním 

středisku, jestli pošle ty dobrovolné 
nebo ty profesionální.

Co rád děláte ve volném čase?
Když jste členem výjezdové jednotky 
a v mém případě teď i velitelem, tak 
už moc volného času nemáte. Pokud 
už nějaký opravdu mám, snažím se 
ho trávit s rodinou.

Na přání pana Jasiowky ještě při-
pojujeme jeho osobní dovětek:
Chtěl bych poděkovat za možnost se 
takto veřejně představit. Vedení MČ 
v  čele s  panem starostou Milanem 
Samcem za dosavadní spolupráci 
a možnost mít kvalitní zázemí a tech-
niku odpovídající dnešní náročné do-
bě. Dále děkuji členům SDH i JSDH za 
jejich důvěru a spolupráci. Bez těchto 
lidí by sbor nebyl. Bývalému veliteli 
JSDH Danu Váňovi i dalším, kteří jed-
notku léta vedli. Právě i  díky nim je 

stále akceschopná.  Děkuji Lukášovi Sadymu, který je nejen 
starosta SDH, ale i mým zástupcem v jednotce, za perfektní 
práci, kterou odvádí.  V neposlední řadě i své přítelkyni Vero-
nice za velkou dávku trpělivosti, pochopení a podpory, jeli-
kož bez toho bych nemohl dělat to, co dělám. Na konec patří 
dík vám všem, co nás podporujete. Doufám, že se uvidíme 
jen při akcích, které jsou plánované. A když už se potkáme 
u těch neplánovaných, tak vězte, že uděláme všechno, aby-
chom vám pomohli vyřešit váš problém. Pokud se chcete i 
vy stát dobrovolným hasičem a pomáhat nezištně ostatním 
nejen v naší městské části, tak neváhejte a kontaktujte nás.

Šárka Zátková,
tajemnice

23

Hasiči už dávno nejezdí jen k požárům

SPCCH zve na jarní turistickou vycházku

PŘÍRODNÍ PARK ŘÍČANKA
Sraz: 22. března (úterý) v 10.00 hod., 
Nové náměstí, Praha-Uhříněves

Doporučená doprava: bus č. 209, odjezd v 9.34 hod. 
ze zastávky Újezd nad Lesy, výstup 9.50 hod. Nové 
náměstí

Poznámka: trasa 6 km vede přírodou, tak pořádné 
boty, pití, případně svačinu



Rádi bychom vás pozvali na dlouho očekávaný Skautský 
ples! Poslední roky nám pandemie uspořádat ples ne-
dovolila, proto se letos obzvlášť těšíme a doufáme, že 
všechno vyjde, tak jak má. Stejně jako poslední roky se 
ples uskuteční v Polyfunkčním domě v Újezdě. Proběhne 
v sobotu 26. března 2022, začátek akce je plánovaný asi 
na 18:30 hod. Předprodej lístků bude probíhat od začát-
ku března a budou k dispozici u jakéhokoliv skautského 
vedoucího v klubovnách na Rohožníku. Budeme se na vás 
moc těšit a doufáme, že se letos sejdeme po pauze oprav-
du v hojném počtu a ples si pořádně užijeme. 
Na konci ledna se skauti z Újezda zúčastnili každoroční-
ho tradičního přechodu Brd. Přestože akce byla kvůli co-
vidové situaci Junákem upravena, i tak jsme s dětmi do 
Brd vyrazili a celý den si moc užili. Celodenní výlet zvládli 
i naši nováčci a mladší účastníci, kteří šli výlet poprvé. Bě-
hem února měly naše oddíly své vlastní akce. Holčičí oddíl 
Kasiopeja se vydal na jednodenní výlet na hrad Karlštejn. 
Smíšený oddíl Šídel má samostatné družinové akce s pro-
mítáním filmů v klubovnách. Stejně tak i oddíl Vidrholec. 
Týdenní schůzky probíhají i nadále v běžném režimu. S při-
cházejícím jarem a více světlem po večerech si naše dru-
žinky užívají programy i v lese nebo na zahradě a všichni 
se těší, až přijde jaro v plné parádě a budou moci chodit 
ven neustále.

Kateřina Radová
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Je pravda, že počasí venku je jak na houpačce. Občas déšť, zi-
ma, pak sluníčko, ale zkusme se společně, alespoň v duchu, pře-
nést o měsíc dál a rychle si poznamenejme do kalendáře datum 
2. dubna. V tuto sobotu probíhá ve všech městech i zapadlých 
dědinách akce „Ukliďme Česko”. A protože Česko je i náš Újezd, 
uklidíme si ho také. Spolek OKO tuto brigádu pořádá už několiká-
tý rok a za tu dobu se setkal s mnohými kuriozními „úlovky” v lese 
a okolí. Ale o ty ani tak nejde, hlavní je, že s prima partou jsme 
udělali něco pro sebe i pro ostatní. A o tento pocit vás nechceme 
připravit ani letos, proto si vás dovolujeme pozvat na akci „Ukliď-
me si Újezd” v sobotu 2. dubna. Sejdeme se tradičně u restaurace 
Kollmanka v 9: 30 hod., pytle a rukavice dodáme my a ostatní už 
bude na vás a samozřejmě i na nás. Na konci brigády vás čeká 
obvyklé opékání buřtů u tenisových kurtů a upřímný vděk našeho 
spolku. Tak prosím neváhejte, každá ruka při brigádě dobrá a ka-
ždá hladová pusa při opékání buřtů ještě lepší.
A kam v neděli 3. dubna po brigádě? Do divadla!
„Kdyby tady někde byly dveře, co vždy v pravou chvíli otevřou se 
do pohádky, to bychom se nezlobili”
Omlouvám se na dálku Vlastovi Redlovi, že jsem si vypůjčil text 
jeho písničky, ale jak lépe vás pozvat na nedělní výstavu, besedu 
a pohádkové představení Kašpárkova staročeského loutkového 
divadla a Spolku OKO se zpěvem a videoprojekcí do divadelního 
sálu Masarykovy ZŠ? 
Představení se hraje dvakrát, od 10:30 a od 14 hod. Předtím si 
můžete prohlédnout unikátní výstavu depozitních historických 
loutek spojenou s krátkou besedou i výkladem paní Lenky Šal-

Se Spolkem OKO na brigádu a do divadla

Skautský ples

dové z Národního muzea, kurátorky sbírek loutek a ru-
kopisů.  
„Těmi dveřmi do pohádky, mohlo by se zase zpátky a svět 
co jsme opustili, byl by na nás takhle krátký.”
Všechny aktuální informace a podrobnosti o brigádě 
a  dvou divadelních představeních najdete na našich 
webových stránkách www.spolekoko.cz
Na setkání s vámi se za Spolek OKO těší

Honza „Samson“ Jacek

KAS zve na výlety

12. 3. Stará Boleslav a Brandýs n. L.
odjezd 8.50 hod. autobusem č. 250 ze zastávky Újezd 
nad Lesy, dále
9.41 autobusem č. 367 z Černého Mostu do Staré Bo-
leslavi - zastávka U Brány. Navštívíme baziliku svaté-
ho Václava, uvidíme historické památky ve Staré Bo-
leslavi a po obědě si prohlídneme Brandýský zámek. 
Domů vyrazíme po 15. hodině.

2. 4. Jičín a okolí
odjezd 8.00 hod. od Lidlu 
(případně 7.50 hod. Blatov)
Prozkoumáme jičínské 
trhy, muzeum, Valdštej-
nův Libosad, Humprecht 
a Sobotku. Oběd zajištěn 
(hradí účastník zájezdu), příspěvek účastníka zájezdu 
na dopravu 250 Kč, vstupy do památek hradí KAS.
Návrat okolo 18. hodiny
Přihlášky a platby u paní Krajzingrové, 
tel. 736 417 414
Těšíme se na vás

výbor KAS

Ukliďme Újezd nad Lesy
Sejdeme se 2. dubna v 9 hodin

před I. stupněm Masarykovy ZŠ

Pytle na odpad a rukavice zajištěny
V rámsi celostátní akce Ukliďme Česko se na vás 

těší členové místní organizace hnutí ANO 2011

http://www.spolekoko.cz
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Ještě než se podíváme na události posledních dní, vrátíme se ješ-
tě na skok do úplného závěru loňského roku. v němž se nám 
zadařilo hlavně v sestavách mezi vysokými pásky. Jako klub jsme 
se umístili na skvělém druhém místě a letos určitě hodláme za-
bojovat o prvenství.
Na tomto umístění se podílelo více závodníků, nejvíce ovšem 
musíme vyzdvihnout naše duo Adam Papež - Adam Brůček, kte-
ří nejenže přispěli nejvíce body do týmového umístění, ale také 
zvítězili v taekwondo extralize jako jednotlivci. Druhý jmenovaný 
navíc získal největší počet bodů ze všech závodníků napříč všemi 
kategoriemi. Oba Adamové navíc na začátku února úspěšně ab-
solvovali zkoušky na vyšší technický stupeň. Klubová rodina tedy 
může ve svých řadách přivítat další nositele černých pásků. Jsme 
na vás pyšní.
Na domácí závody v boji si letos musíme ještě nějakou dobu po-
čkat, nicméně zahraniční turnaje jsou v plném proudu. Na mezi-
národním turnaji Keumgang open se podařilo Josefu Skotnicovi 
vybojovat cenné páté místo. Pepa sice skončil těsně pod medai-
lovým umístěním, ale v evropské konkurenci velmi povedeně re-
prezentoval jak český národní tým, tak újezdské taekwondo.
V nejbližší době nás čekají prestižní turnaje v sestavách President 
cup v Albánii, kde bude Újezd i celou Českou republiku reprezen-
tovat Martin Horák a následně Croatia open, kde se k Martinovi 

SPORT

Začátek sezóny patří 
reprezentantům

Hrajeme si rádi, a proto se snažíme naučit volejbal co nejvíce 
dětí. Najdete u nás děvčata od 9 let, která mohou hrát mini-
volejbal, tedy hru na malém hřišti v tříčlenném družstvu. V té-
to hře děvčata získají cenné zkušenosti a mohou postupně 
přejít na šestkový volejbal.  Letos jsme do soutěží postavili 
dvě družstva minivolejbalu, kde se nám daří útočit na nejvyšší 
příčky. Dále hrajeme soutěž v kategorii žákyň a kadetek. Pří-
pravka, děvčata od 9 let a začínající, trénuje v hale v Běchovi-
cích (ul. Richterova) ve středu od 16 hod. a v pátek od 15 hod. 
V úterý trénují „pokročilé“ od 17 hod. v tělocvičně ZŠ Polesná 
v Újezdě, ve středu a v pátek zde trénují i závodní družstva. 

S  přicházejícím jarem se již těšíme na trénování na antuce 
na hřišti v  Újezdě ve Veletovské ulici, kde máme vyhrazené 
tréninkové časy. Tam se přesuneme, až nám skončí halová 
sezóna. 

Pro děvčata pořádáme dvě soustředění. Jedno pobytové 
pro hráčky od 13. 8. - 20. 8. 2022. Jezdíme na oblíbené mís-
to do Jizerských hor do penzionu ve Ferdinandově. A druhé 
jako kemp na našem antukovém hřišti od 20. 8. - 26. 8. 2022. 
Kemp je otevřený pro všechny zájemce.

Rádi mezi sebe přivítáme sportovně založená děvčata, která 
mají zájem se naučit krásný kolektivní sport, kde vznikají přá-
telství na celý život. Volejbal se dá hrát v každém věku a parta 
přátel se najde všude. Sportovní klub je finančně podporován 
v rámci grantového programu MČ Praha 21 a MČ Praha - Bě-
chovice. Více informací na tel. 777 636 210 nebo emailu plzen-
skab@seznam.cz. Za SK Joky

Barbora Plzenská

Volejbalisté se už těší na antuku

připojí také Julie Šlesingerová. Turnaje jsou pro oba 
naše závodníky o to důležitější, jelikož na nich bu-
dou bojovat o nominaci na mistrovství světa, které 
se koná letos v dubnu v Jižní Koreji, tedy v kolébce 
samotného taekwonda.

Pavel Pospíšek

INZERCE

mailto:plzenskab@seznam.cz
mailto:plzenskab@seznam.cz
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Podivné nezimní teplé počasí nás provázelo po celý leden 
a  většinu února, avšak fotbalu takové podmínky naopak 
svědčí. Všechny naše kategorie poctivě trénují a každé muž-
stvo již odehrálo nějaký přátelský zápas nebo turnaj v rámci 
zimní přípravy.

PŘEDPŘÍPRAVKA
Naše nejmladší kategorie se zúčastnila halového turnaje 
v Hájích. Soupeřem bylo dalších osm týmů. Hrálo se na vstře-
lený počet branek. Újezd by se vstřelenými 80 brankami ob-
sadil sympatické 5. místo, avšak pořadí týmů se nevyhlašova-
lo. Další turnaj odehráli naši nejmladší v Běchovicích, kde sice 
prohráli všechny zápasy, ale radost ze hry u nich byla zjevná 
a vstřelené góly vždy parádně oslavili.

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
Ročníky 2013/2014 odehrály rovněž halový turnaj v Hájích, 
kterého se účastnilo šest týmů. Újezdští vybojovali v  pěti 
utkáních tři vítězství a zaznamenali dvě porážky. Ročník 2014 
sehrál ještě další turnaj v Běchovicích a 2013 na Hájích. Obsa-
dili jsme shodně páté místo, nicméně výsledky nejsou u této 
kategorie podstatné, důležitá je pouze radost ze hry.

STARŠÍ PŘÍPRAVKA
Starší přípravka odehrála turnaj ve sportovním areálu Hamr 
v Braníku. Na krytém umělém povrchu se Újezd střetl s  tý-
my Kolína, Lysé nad Labem a Řep. Velice vyrovnaný  turnaj 
hraný na dva zápasy každý s každým, nám vynesl bronzové 
medaile. V posledním zápase jsme sahali po zlatu, ale remíza 
s vítězem turnajem, Kolínem, nás odsunula až na třetí místo.

STARŠÍ ŽÁCI
Újezd se účastí soutěže Optimum cup na umělém povrchu 
v Šeberově. Jedná se o zimní ligu devíti účastníků. Po dosa-
vadních čtyřech utkáních drží újezdští famózní bilanci čtyř vý-
her s úctyhodným skóre 15:2. Starší žáci stihli už i dva halové 
turnaje v Říčanech, kde z osmi účastníků obsadili vynikající 
druhé místo. I přes skvělé výsledky však kategorie bohužel 
bojuje s nedostatkem hráčů.

DOROST
Dorostenci odehráli v přípravě halový turnaj v Říčanech. Pů-
vodně se však mělo hrát na umělém povrchu za účasti osm 
týmů. Nakonec problémy s  covidem změnily místo konání 
a účastnila se pouze polovina mužstev. Dorost v šesti utká-
ních připsal tři výhry a tři porážky a vlivem horšího skóre 
skončil na třetím místě.

MUŽI
Mužský tým poměřil své síly v  přátelském utkání s  Xavero-
vem na jeho hřišti. Domácí zvládli zápas o trošku lépe a zvítě-

zili 5:4. Muži do konce přípravy odehrají turnaj v Kyjích. Naši 
soupeři ve skupině A budou: Jevany, Chabry a domácí Kyje. 
Následně budeme hrát dva zápasy o umístění.

VZDĚLÁVÁNÍ NAŠICH TRENÉRŮ
Klub dlouhodobě usiluje o to, aby mohl hráčům i rodičům 
nabídnout maximální kvalitu a servis pro rozvoj dětí. Nově 
proto vyžadujeme, aby nejen trenéři, ale i všichni asistenti, 
kteří se okolo fotbalu v Újezdě pohybují, disponovali základní 
trenérskou licencí. Koncem ledna proběhl trenérský certifi-
kát pod záštitou FAČR, který úspěšně zvládli první tři asistenti 
a získali trenérskou licenci FAČR C. V  rámci předání trenér-
ských průkazů, se osobně přijedou trenéři FAČRu podívat se 
na tréninky dětí a poskytnou zpětnou vazbu našim trenérům.

Daniel Podlipný, 
Michal Krejčí

Fotbal v polovině zimy

Přijďte si zacvičit 
se Sokolem
Chcete si přijít zacvičit? K nám se můžete přijít podívat 
a zacvičit si v průběhu celého školního roku.
Každé pondělí od 19:30 do 20:30 hod. a každý čtvrtek 
od 19:45 do 20:45 hod. probíhá cvičení pod vedením 
našich zkušených instruktorek. Používáme prvky aer-
obicu, kalanetiky, posilování a pilates. Setkáváme se 
v tělocvičnách újezdské ZŠ v Polesné ulici. Cvičení jsou 
finančně podporována MČ Praha 21. 
Podrobnější informace a kontakty na instruktorky 
cvičení najdete na
https://sites.google.com/view/tj-sokolujezdnadlesy/
Těšíme se na Vás. Za instruktorky TJ Sokol Újezd nad 
Lesy 

Líba Mašková
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FILM

čtvrtek 10. března, 
19:30 hod.
Betlémské světlo 
(ČR 2022, rež. Jan Svěrák)
KC Nová Beseda Klánovice

pátek 25. března, 
19 hod.
Poslední závod 
(ČR 2022, rež. Tomáš Hodan)
U Antošů, Jirny, 
více na www.ziji.cz

neděle 27. března, 
od 16 hod.
Příšerákovi 2 
(SRN, GB 2021, rež. Holger Tappe)
KC Nová Beseda Klánovice

TALKSHOW

pátek 18. března, 
od 19:30 hod.
Petr Vizina zpovídá Františka Skálu
KC Nová Beseda Klánovice

KONCERT

neděle 27. března, 
od 19 hod.
Radůza
KC Jirny, více na www.ziji.cz

sobota 25. března, 
od 19 hod.
Velikonoční koncert
Pětašedesátka Úvaly

DIVADLO

neděle 6. března, 
od 16 hod.
O statečné Margitce, 
hraje Bářino toulavé divadlo
KC Nová Beseda

pondělí 7. března, 
od 19:30 hod.
Obludov, 
hraje A Studio Rubín
Divadlo Horní Počernice

OBECNÍ AKCE
sobota 12. března, 
od 20 hod.
Obecní ples v Jirnech
KC Jirny

neděle 3. dubna
vynášení mořeny s velikonoční dílnou
Sibřina
více na www.sosakos.cz

Kultura v okolí

http://www.ziji.cz
http://www.ziji.cz
http://www.sosakos.cz
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Nová lesní školka v Úvalech! 
Vítáme děti od 3 do 6 let, otevíráme 2/5/2022 
Přijímáme též na nový školní rok 2022/2023 

Den otevřených vrátek  

Setkání pro zájemce o novou lesní školku 
KDY: 14-15/4/2022 od 14 do 16 hodin 

KDE: Lesní klub Jungle v Úvalech 
 

www.junglesniklub.cz 
 

Chňapněte liánu a zhoupněte se k nám! 
Zapálíme oheň, uvaříme čaj, zodpovíme otázky. 

V případě nejasností nás kontaktujte: 

info@junglesniklub.cz 
602 495 327, 774 844 048 

 

Těšíme se, človíčkové! 

 

                                                tel.: 606 900 600

PO-PÁ: 09.00–12.00, 13.00–17.00           Křemínská 153                                         
SO:        09.00–13.00                                   282 01 PŘIŠIMASY

Autoservis a náhradní díly VW AUDI ŠKODA SEAT              
Likvidace autovraků všech značek                              
Pneuservis bez čekání

Přeprava sanitním vozem – pro samoplátce
Oblast Praha-východ

Potřebujete k lékaři, na odběry či ošetření,
do nemocnice nebo lázeňského zařízení? 

Dotazy a objednání tel. 728 230 831 -  J. Vrbka
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Victoria School s.r.o.
ZŠ: Slavětínská 82, Praha 9-Klánovice 

MŠ: Luníkovská 2454, Praha 9-Újezd nad Lesy
737 456 654, steklacova@victoria-school.cz

 

AKREDITACE

MŠMT

ANGLICKÁ
MATEŘSKÁ

ŠKOLA

v Újezdě 
nad Lesy

Cesko-anglická ZŠ a MŠ v Praze 9

 

www.victoria-school.cz

Pokud hledáte pro své děti kvalitní vzd
ělání s m

ožností rozvoje osobnosti, přijďte se in
fo

rm
ov

at
 d

o 
na

ší
 š

ko
ly

. T
eš

ím
e 

se
 na vás. 

Česko–anglická
ZÁKLADNÍ

ŠKOLA
v Klánovicích

 

individuální přístup

moderní vyučovací metody

celoroční program

„učíme se venku“

Přijďte se k nám 

kdykoli podívat.

angličtina, španělština 
s rodilými mluvčími 

a němčina  

Inzerát 2021 183x132.pdf   5   07.12.2021   22:01
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Soukromá mateřská  
školka Andělskáwww.andelska.cz

Poskytujeme individuální výuku 
vedenou profesionálními lektory  
s mnohaletou praxí s důrazem na 
laskavý přístup k rozvoji talentů 
každého jednotlivce.  

Příjemné prosluněné prostory v rodinné 
vile v Újezdu nad Lesy u Klánovického 
lesa s velkou klidnou zahradou  
a vlastním dětským hřištěm poskytují 
harmonický rámec pro výuku v naší 
Soukromé mateřské školce s prvky 
výuky lesní školky. Vyučujeme v malých 
skupinkách - třídy po 4 - 6 dětech. 

Zápis na  
nový školní  
rok zahájen

Soukromá  
mateřská  

školka  
Andělská

Email:   
Telefon:  
Adresa:  

info@andelska.cz
777 515 515
Čenovická 1085, 
Praha 9 - Újezd nad Lesy

Andelska_183x266.indd   1Andelska_183x266.indd   1 17.02.2022   5:5917.02.2022   5:59
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PRODEJ – pozemek 5.229 m2 (orná půda), 
ul. Ke kolodějskému zámku,  

Praha 10 – Dubeč

pekarek@realitypekarek.cz 
www.realitypekarek.cz

& 603 280 220
Ing. Zdirad Pekárek

PRONÁJEM - luxus. byt 3+kk/balkon, podlahová 
plocha celkem 110 m2, 4.p. s výtahem, možnost pro-

nájmu i garáž. stání, Nitranská ul., P3 – Vinohrady

DOPRODEJ  
nových bytů  
v Klánovicích

cena 150,-Kč/m2

         Rodinné bydlení U trativodu – Klánovice

PRODEJ – nově zrekonstruovaný byt 3+kk 
63 m2 + lodžie 2,1 m2 + sklepní kóje 8 m2, 

Malkovského ul., Praha 9 – Letňany

P R O D Á N O

PRONÁJEM – obchodní prostor 67 m2 
včetně zázemí, kryté parkovací stání,  

Slavětínská ul., Klánovice 

cena 35.000,-Kč/měsíc + poplatky

PRONÁJEM – hezký RD 4+kk/G, podlahová 
plocha 160 m2, zahrada 580 m2,  

Kopretinová ul., Šestajovice

P R O N A J A T O

  www.utrativodu-klanovice.cz

Ceny od  
20.455.000,-Kč

PRODEJ ZAHÁJEN

30 let zkušeností  
v realitách

P R O N A J A T O


